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XXVIII. ročník č. 2/2021 vydáva mesto Sládkovičovo

Skatepark bude! Potvrdenie pre tých, 
ktorí ma v poslednom čase zastavujú 
s otázkou, prečo  skatepark nebude. Žiaľ, 
výstavba skateparku sa stala predmetom 
politickej propagandy. Tak sa mi zdá, že 
nič našich lobistov nezaujíma len skate-
park. Mestá, ktoré už vlastnia skatepark,  
poznajú problémy týkajúce sa výstavby 
a prevádzky skateparku.

Problémy výstavby:
1. Vybrať vhodnú lokalitu. Prevádzka 

skateparku je hlučná, preto ho odborníci 
neodporúčajú  umiestniť v blízkosti by-
tových a rodinných domov, to znamená 
zabezpečiť bezpečný prístup k skatepar-
ku. Ak je park umiestnený v obytnej zóne, 
treba zabezpečiť protihlukové steny, kto-
ré navýšia cenu skateparku. Umiestnenie 
prevádzky veľmi ďaleko od obytnej zóny 
tiež nie je vyhovujúce, lebo sťaží prístup 
a verejnú kontrolu.

2. Bezpečnosť skateparku. Projek-
tovať skatepark môže projektant len po 
konzultácii s dodávateľskou spoločnosťou, 
ktorá má skúsenosti s budovaním ska-
teparku. Takýchto spoločností máme na 
Slovensku 3. Podstatné je schválenie pro-
jektu Technickou inšpekciou.

Problém prevádzkovania:
Skatepark využívajú obvykle deti od 4 

do 24 rokov. To znamená nutnosť odde-
lenia prevádzkovej doby pre minimálne 3 
vekové kategórie. To je možné zabezpečiť 
len prevádzkovateľom za prítomnosti stá-
leho dozoru. Rozprával som s prevádzko-
vateľmi a podľa nich je najproblematic-
kejšia veková kategória od 12 do 18 rokov 
a prítomnosť takých skupín, ktoré skate-
ovať vôbec nechcú. Podľa ich tvrdenia 
nepomáha ani prítomnosť dozoru, stačí 
kapucňa a anonymita už je zabezpečená.

Skatepark v Sládkovičove
V Sládkovičove skatepark bude 

umiestnený v areáli Základnej školy na 
Školskej ulici. Projektová dokumentácia 
bola vypracovaná po konzultácii so spo-
ločnosťou Sketon s.r.o Madunice. Bolo 

vydané územné rozhodnutie, pomerne 
veľa času sme čakali na vyjadrenie Tech-
nickej inšpekcie a len teraz sme mohli 
začať s verejným obstarávaním. Po ukon-
čení VO a po vydaní Stavebného povole-
nia (v máji) môže byť zahájená výstavba 
Skateparku. Plánovaný Skatepark v Slád-
kovičove bude mať pôdorys v tvare rov-
nostranného trojuholníka s dĺžkou strany 
30 m, predpokladaná cena je 58 000 eur.

Všetko ostatné, čo s výstavbou Skate-
parku súvisí

Lobisti skateparku sa správajú tak, ako 
by najväčším problémom mesta Sládko-
vičovo bola výstavba skateparku. Preží-
vame pandémiu, prevádzky podnikov sú 
obmedzené, príjmy mesta klesli o nie-
koľko stotisíc eur. Na druhej strane mesto 
úspešne realizuje náročné projekty, na 
ktoré získalo viac miliónov eur, no musí 
zabezpečiť ich spolufinancovanie. Ide 
o nasledovné akcie: 
• Cyklochodník, získané prostriedky 

541 tis eur, spolufinancovanie 40 tis. 
eur, 

• Prestupné bývanie na Cukrovarskej 
ulici, získané prostriedky 230 tis. eur, 
spolufinancovanie 122 tis. eur

• Vnútroblok sídliska J. Dalloša, získa-
né prostriedky 506 tis. eur, spolufinan-
covanie 26 tis. eur

• Využitie geotermálnej energie pre ZŠ 
na Richterovej ulici, získané prostried-
ky 1,182 mil. eur, spolufinancovanie 
49 tis. eur

• Využitie geotermálnej energie pre ZŠ 
na Školskej ulici, získané prostriedky 
502 tis. eur, spolufinancovanie 26 tis. 
eur

• Materská škola na Školskej ulici, zís-
kané prostriedky 616 tis. eur, spolufi-
nancovanie 172 tis. eur

• Vodozádržné opatrenie, získané fi-
nančné prostriedky 106 tis. eur, spolu-
financovanie 6 tis. eur

• Centrum integrovanej zdravotnej sta-
rostlivosti 832 tis. eur, spolufinanco-
vanie 128 tis. eur

Okrem týchto projektov sme odovzda-
li ďalšie projekty, u ktorých ešte nemáme 
rozhodnutie na pridelenie nenávratných 
finančných prostriedkov a sú pre nás dô-
ležité:
• Vodozádržné opatrenie Mestského 

parku (budovanie chodníkov), pláno-
vané náklady 180 tis. eur, plánované 
náklady na spolufinancovanie 23 tis. 
eur

• Nafukovacia hala 44 x 24 m v areáli 
ZŠ na Richterovej ulici, plánované ná-
klady 499 tis. eur, plánované náklady 
na spolufinancovanie 250 tis. eur.

• Smart city Sládkovičovo, plánované 
náklady 460 tis. eur, plánované nákla-
dy na spolufinancovanie 23 tis. eur.
Nezískali sme finančné prostriedky na 

Prístavbu ZŠ na Školskej ulici vo výške 
320 tis. eur, ale mesto ju zabezpečí. Z ho-
reuvedeného zoznamu je zrejmé, že mesto 
Sládkovičovo síce v uplynulom období 
získalo nenávratné finančné prostriedky 
vo výške 4,5 milióna eur, na druhej stra-
ne musí zabezpečiť spolufinancovanie 
a financovanie Prístavby ZŠ spolu v sume 
863 tis. eur. Ohlásila sa aj druhá strana ro-
dičov, ktorí žiadajú výstavbu dopravného 
ihriska. Podľa nich skatepark bude slúžiť 
20 deťom, ale dopravné ihrisko namiesto 
skateparku môže pomôcť v dopravnej 
výchove až 400 deťom nášho mesta. Po 
obdržaní týchto informácií treba postaviť 
skatepark alebo dopravné ihrisko? Podľa 
mňa obidvoje, ale odkiaľ zobrať peniaze 
na spolufinancovanie projektov, na fi-
nancovanie chýbajúcich chodníkov a na 
financovanie ďalších vecí, ktoré v našom 
meste chýbajú.

Čo sa mi nepáči
Nepáči sa mi, že do politickej propa-

gandy boli zapojené aj deti. Nie som zvyk-
nutý na to, aby mi 8-12 ročné deti tykali 
a aby kričali na mňa: „Anti kedy postavíš 
skatepark?“. Jedna skupina detí na mňa 
pravidelne čakala o 19,30 hodine pred 

(pokračovanie na str. 2)
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27. zasadnutie MZ v Sládkovičove zo dňa 24.03.2021

MESTO INFORMUJE

Sčítanie obyvateľov

Miestny poplatok za komunálny odpad

Mestské zastupiteľstvo schválilo:

• Program zasadnutia.
• VZN č. 107/2021 o miestnych daniach.
• VZN č. 108/2021 o zákaze umiestnenia 

herní a kasín na území mesta Sládkovi-
čovo.

• Dodatok č. 5/2021 k VZN č. 90/2015 o 
určení miesta a času zápisu dieťaťa na  
plnenie povinnej školskej dochádzky 
v základných školách.

• 1. úpravu rozpočtu mesta v roku 2021 
zvýšením príjmovej časti o 995 089 eur 
a zvýšením výdavkovej časti o 939 430 
eur.

• Rokovací poriadok MZ v Sládkovičove.
• Predloženie žiadosti o finančný príspe-

vok Fondu na podporu športu za účelom 
realizácie projektu s názvom: „Viacúče-
lová športová hala v meste Sládkovi-
čovo“ a zabezpečenie finančných pro-
striedkov na spolufinancovanie projektu 
vo výške rozdielu celkových oprávne-
ných výdavkov a poskytnutého finanč-
ného príspevku, min. vo výške 50% 
z celkových oprávnených výdavkov, t. 
j. vo výške 231 853,84 eur.

• Zmenu nájomnej zmluvy č.50/2018 na 
prenájom nájomného bytu v bytovom 
dome s. č. 405/208 v Sládkovičove do-
plnením o druhého nájomcu Mgr. Me-
lindu S.

• Návrh na pridelenie uvoľneného dvo-
jizbového nájomného bytu v bytovom 
dome s. č. 404/205 v Sládkovičove  po 
Romanovi M. Miroslavovi S. 

• Návrh na pridelenie uvoľneného jedno-
izbového nájomného bytu v bytovom 

dome s. č. 404/205 v Sládkovičove  po 
p. Miroslavovi S. Edite K. 

• Pridelenie uvoľneného jednoizbového 
nájomného bytu v bytovom dome s. č. 
404/205 v Sládkovičove po príslušní-
koch  OO PZ Sládkovičovo Bianke G. 
a Davidovi B.

• Dodatky k nájomným zmluvám na pre-
dĺženie nájmu priestorov v budove TI 
Inovatech Sládkovičovo.

• Mesačnú odmenu hlavnému kontrolóro-
vi mesta Sládkovičovo vo  výške 20 %  
z mesačného platu.

• Zrušenie uznesenia č. 227/MZ-2020 zo 
dňa 09.12.2020.

• Predaj pozemku parc. č. 2605/16, par-
cela registra „C“ vo výmere 78 m2 ví-
ťazke obchodnej verejnej súťaže Mgr. 
Dominike R. za kúpnu cenu 2430 €. 

Mestské zastupiteľstvo vzalo na vedo-
mie:

• Kontrolu plnenia uznesení z 25. a 26. 
zasadnutia MZ vykonanú hlavným kon-
trolórom

• Správu z kontroly plnenia prijatých 
opatrení na nápravu zistených nedostat-
kov a na odstránenie príčin ich vzniku 
vypracovanú hlavným kontrolórom 
mesta.

• Súhrnnú správu o kontrole  plnenia 
uznesení MZ v Sládkovičove za II. pol-
rok 2020, ktoré neboli splnené, alebo 
boli v štádiu plnenia a sledovania, vy-
pracovanú hlavným kontrolórom mesta.

• Ročnú správu o kontrolnej činnosti 
hlavného kontrolóra mesta Sládkovičo-

vo za rok 2020.
• Výsledok obchodnej verejnej súťaže na 

odpredaj časti pozemku parc. č. 2605/3, 
parcela registra „C“ vo výmere 78 m2

Celé znenie zápisnice je uverejnené na 
www.sladkovicovo.sk.

Mesto Sládkovičovo oznamuje ob-
čanom, že vzhľadom na súčasnú epide-
miologickú situáciu predlžuje platnosť 
nálepiek , ktoré potvrdzujú úhradu po-
platku za komunálny odpad do 31. mája 
2021. Do uvedeného termínu je potrebné 
uhradiť poplatok za komunálny odpad na 
rok 2021 v pokladni Mestského úradu v 
Sládkovičove, kde si prevezmete  Roz-
hodnutie o vyrubení  miestneho poplatku 

za komunálny odpad a novú nálepku, po-
tvrdzujúcu úhradu uvedeného poplatku. 
Miestny poplatok za komunálny odpad 
pre rok 2021 upravuje Všeobecné naria-
denie mesta Sládkovičovo č . 105/2020 
platné od 1. januára 2021, podľa ktorého 
je sadzba poplatku vo výške 30 € na osobu 
a kalendárny rok. 

Adriana Skukáleková

Od 3.5.2021 do 31.10.2021 sa koná 
asistované sčítanie tých obyvateľov, ktorí 
sa z rôznych príčin nevedeli, zabudli ale-
bo nemali možnosť sčítať sa elektronicky. 
Asistované sčítanie vykonávajú vyškolení 
asistenti menovaní mestom, ktorí sa preu-
kážu  preukazom asistenta sčítania. 

Prvá možnosť je, že vás sčíta mobilný 
asistent. Počas doby asistovaného sčíta-
nia zavolajte na mestský úrad, číslo tele-
fónu:  0317842490 alebo 0903582206. Pri 
telefonickom nahlasovaní požiadavky na 
mobilného asistenta uvediete vaše meno a 
priezvisko, adresu, na ktorej vás má mo-
bilný asistent navštíviť a telefónne číslo, 
aby si mobilný asistent mohol s vami do-
hodnúť termín a čas návštevy. 

Druhá možnosť je, že sa sčítate osobne 
na mestskom úrade pomocou stacionár-
neho asistenta.

Máte teda dve možnosti ako sa asisto-
vane sčítať:

1. Mobilný asistent, o ktorého požia-
date telefonicky

Sčítate sa s pomocou mobilného asis-
tenta sčítania, ktorý vás navštívi doma. V 
prípade, že o takúto službu chcete požia-
dať,  zavolajte na č. tel. 0317842490, prí-
padne 0903582206.

2. Stacionárny asistent na kontakt-
nom mieste

Sčítajte sa s pomocou stacionárneho 
asistenta sčítania osobne na kontaktnom 
mieste, ktorý sa nachádza na Mestskom 
úrade v Sládkovičove. Zavolajte na tele-
fónne číslo: 0911594375, kde dohodnete 
podrobnosti sčítania.

Edita Kyselová, matrikárka

(pokračovanie zo str. 1)

mojím domom. Behali popri mojom 
aute a kričali na mňa. Viacerým rodičom 
sa to páčilo, no mne osobne nie. „Nič si 
pre Sládkovičovo neurobil, aj chodníky 
sú krivé, nemôžeme na nich skejtovať“. 

Tieto tvrdenia mi pripomínajú výroky po-
litickej opozície, ktorá tvrdí, že „Za všet-
ko, čo je v Sládkovičove zlé, zodpovedá 
primátor mesta, no so všetkým, čo je dob-
ré, primátor nemá nič spoločné“. Zoznam 
úspešných projektov však potvrdzuje, že 
všetko je naopak. V Sládkovičove veľa 

veci chýba, ale naša práca je úspešná. 
Na všetko síce potrebujeme čas, ale naše 
mesto sa postupne rozvíja.

Ing. Anton Szabó
primátor mesta
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Na životnom prostredí nám záleží, začíname triediť bioodpad

MESTO INFORMUJE

V priebehu júna začíname 
v Sládkovičove triediť nový 
druh odpadu. Už čoskoro bu-
dete môcť okrem plastov, 
papiera či skla triediť aj bio-
logicky rozložiteľný odpad z 
domácností. V slovenských 
smetných nádobách končí až 
40% bioodpadu, ktorý môže 
byť využitý efektívnejšie ako 
na skládke. Bioodpad je naj-
ťažšia a zároveň najproble-
matickejšia zložka odpadu, 
spôsobuje zápach kontajnerov 
a láka hlodavce. Okrem toho 
sa však na skládkach nerozlo-
ží prirodzene, ako napríklad 

v prírode alebo na komposto-
visku. K svojmu rozkladu po-
trebuje prístup vzduchu, inak 
hnije a uvoľňujú sa z neho 
škodlivé látky. Na skládke je 
stlačený a premiešaný s inými 
materiálmi a tak vzniká metán, 
najsilnejší skleníkový plyn. 
Skládky sú najväčším ume-
lým - človekom vytvoreným 
- zdrojom metánu. Preto je dô-
ležité zamedziť jeho skládko-
vaniu. Skládky dnes patria do 
prvej trojky producentov skle-
níkových plynov, ktoré spôso-
bujú dramatickú zmenu klímy. 

Aby bolo pre vás triedenie 
bioodpadu pohodlné a zároveň 
účinné, získate od mesta prak-
tické vybavenie - prevetráva-
né košíky a kompostovateľné 
vrecká. Každá domácnosť 
v bytových domoch získa prak-
tický kôš na triedenie odpadu 
a vrecká, ktoré sú komposto-
vateľné a zabezpečia, aby vám 
v kuchyni nič nehnilo a neza-
páchalo. Vďaka tomu nebu-
dete musieť znečistené košíky  
po každom použití umývať. 

Obyvatelia rodinných 
domov môžu svoj bioodpad 
spracovať v záhradnom kom-

postéri. Odmenou im bude 
prázdnejšia nádoba na zme-
sový odpad a tiež prírodné 
hnojivo, ktoré získajú každo-
ročne z kompostéra zadarmo. 

Obyvatelia rodinných do-
mov, ktorí si ešte nevyzdvihli 
kompostér, môžu tak urobiť 
počas pracovných dní od 7.00 
hod. do 15.00 hod. v Technic-
kých službách na Sídl. J. Dal-
loša 1189 v Sládkovičove. 

Mgr. Viliam Brunner ml.
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Zo života ZŠ s MŠ K. Kuffnera

Tento školský rok nám prináša veľa 
nových skúseností. Určite k nim môžeme 
radiť aj účasť na okresných kolách súťaží 
a predmetových olympiád online formou. 
Sme veľmi radi, že aj za takýchto sťa-
žených podmienok sa môžeme pochvá-
liť úspechmi našich žiakov. V okresnom 
kole olympiády zo slovenského jazyka sa 
umiestnila na peknom 3. mieste naša de-
viatačka Emka Halik. Veľkú radosť nám 
urobila aj Andrejka Takácsová, ktorá sa 
v okresnom kole biologickej olympiády 
kat. C  umiestnila na 1. mieste. V úspeš-
nej reprezentácii pokračovala aj v kraj-
skom kole, ktoré tiež vyhrala a postúpila 
do celoštátneho kola. V silnej konkurencii 
obstála výborne. Obsadila druhé miesto 
a navyše získala cenu dekana Prírodove-
deckej fakulty Univerzity Komenského 
v Bratislave. Gratulujeme jej k takémuto 
veľkému oceneniu a želáme jej ešte veľa 
podobných úspechov.

Dištančné vzdelávanie sa stalo už sú-
časťou nášho školského života. Naši pe-
dagógovia sa snažia spestriť online vý-
učbu rôznymi aktivitami. Pani učiteľky 
anglického jazyka sprostredkovali online 
stretnutia našich žiakov s rovesníkmi a 
učiteľmi z Poľska a USA. Stretnutia si už 
viackrát zopakovali, a tak si už naši ôsma-
ci a šiestaci našli aj kamarátov. Žiaci me-
dzi sebou komunikujú, rozprávajú o sebe, 
o krajine v ktorej žijú, hrajú spolu hry a to 
všetko v anglickom jazyku. Je úžasné, ako 
naše deti dokážu pod vedením pani uči-

teliek krásne komunikovať a nadväzovať 
nové priateľstvá. 

Pre našich žiakov 2.stupňa sme pripra-
vili aj online  vyučovaciu hodinu s P-MA-
Tom, ktorej cieľom bolo ukázať matema-
tiku z hravej stránky.  Nezisková organi-
zácia P-MAT  pôsobí v oblasti podpory 
nadaných detí a popularizácie vedy už 22 
rokov. Žiaci si  počas tohto online stretnu-

tia precvičili logiku, trénovali formulova-
nie stratégií, vyskúšali si tímovú spoluprá-
cu. Zároveň mali možnosť oboznámiť sa 
s matematickými súťažami, ktoré P-MAT 
pravidelne organizuje. 

Marec patrí každoročne knihám. Pri 
tejto príležitosti Školský klub detí pri ZŠ s 
MŠ K. Kuffnera v spolupráci s mestskou 
knižnicou v Sládkovičove zorganizoval 
priamo z priestorov mestskej knižnice on-
line hodinku pre našich žiakov z 1. stupňa. 
Pani knihovníčka deťom vysvetlila, ako 
funguje členstvo v mestskej knižnici a aké 
knihy v nej sú, ukázala im priestory kniž-
nice, aj to, ako treba s knižkami zaobchá-
dzať a zároveň pozvala deti do knižnice. 
Následne pani vychovávateľky prečítali 
vtipný úvodný príbeh z knihy známej 
detskej autorky, ktorú si požičali priamo 
z knižnice. Po krátkom rozhovore sme si 
spoločne vyrobili veselú záložku do kni-
hy, ktorú si deti vyzdobili podľa vlastnej 
fantázie. Touto cestou sa chceme poďako-
vať p. riaditeľke Inovatechu Ing. Vierke 
Frantovej, že nám túto aktivitu umožnila 
zrealizovať a pani Katke Talamonovej za 
veľmi ústretovú spoluprácu. 

ŠKD tiež vyhlásilo čitateľskú súťaž 
pre deti 1.stupňa pod názvom „Čítam, 
teda som...“, do ktorej sa zapojilo celkom 
32 detí. Čítali, kreslili, maľovali, písali 
obsah, hľadali informácie o zvieratkách a 
hlavne siahli po knižke a venovali jej svoj 
čas. Porota mala naozaj neľahkú úlohu, 
keďže práce detí boli všetky krásne. Na-
koniec však vybrali víťazov, ktorí získali 

diplomy a pekné ceny a všetky deti, ktoré 
sa do súťaže zapojili, dostali sladkú odme-
nu. 

12. apríla sa konalo školské kolo re-
citačnej súťaže Čaro slova, ktorá patrí 
medzi  najstaršie a najznámejšie súťaže 
v oblasti umeleckého prednesu poézie a 
prózy. Aj napriek súčasným obmedzeniam 
sa predviedlo veľa našich malých recitáto-
rov. Porota mala opäť ťažkú úlohu. Ale po 
zvážení všetkých kritérií vybrala v jednot-
livých kategóriách tých najlepších, ktorí 
postúpia do okresného kola. 

Od 22. marca nastúpila väčšina žiakov 
1. stupňa opäť na prezenčnú výučbu. Aby 
sme pre deti aj zamestnancov školy vytvo-
rili čo  najbezpečnejšie prostredie, škola 
zakúpila do priestorov chodieb základnej 
školy, ako aj do materských škôl difuzéry, 
ktorých hlavnou úlohou je ničenie víru-
sov. Zároveň ďakujeme  Združeniu rodi-
čov pri Spojenej škole za zakúpenie infra-
žiaričov  do školskej jedálne. Aj takýmto 
spôsobom sa snažíme v našich budovách 
obmedziť šírenie vírusu a chrániť našich 
žiakov a zamestnancov.

Vedenie školy
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Dianie na Základnej škole Sándora Petőfiho s VJM

ŠKOLY

„O čom si si myslel, že je isté, to vôbec 
nie je isté, že je isté.“ – píše vo svojej bás-
ni Edit Bártfai. Sú to riadky, ktoré sú vý-
stižné práve pre tento školský rok. To, čo 
sme sa v tomto školskom roku my učite-
lia, rodičia a deti naučili, je byť pokojným, 
flexibilným a veriť vo vedomosti. Naučili 
sme sa byť pokojnými a flexibilnými, keď 
sme sa snažili vytvoriť už piaty rozvrh ho-
dín, prispôsobujúc sa danej situácii, alebo 
keď boli jednotlivé nariadenia v platnosti 
iba pár hodín a opäť prišla ďalšia úpra-
va, niekedy aj viackrát za sebou. Napriek 
tomu všetkému nám zostala viera vo ve-
domosti a hľadali sme pevné body, ktoré 
nám dávajú istotu v živote a vďaka kto-
rým sa spomienky na školské časy stávajú 
trvácnymi.

Takými pevnými bodmi na našej ško-
le sú predmetové súťaže, rôzne programy, 
spomienkové dni. Od poslednej správy, 
ktorú sme o činnosti našej školy napísa-
li, sa vyhodnotila iba jedna súťaž - ma-
tematická olympiáda. Na okresnom kole 
získal Ádám Katona krásne 2. miesto, čo 
mu zabezpečilo postup do krajského kola, 
v ktorom spomedzi 40 pozvaných žiakov 
skončil na 14. mieste. Vzhľadom na to, že 
ide o veľmi náročnú súťaž, si Ádám za-
slúži obrovskú pochvalu. Pochvala patrí 
i všetkým žiakom, ktorí sa pod vedením 
svojich učiteľov a rodičov zúčastnili na 
tvorbe druhého čísla školského časopisu, 
kde svojimi kresbami, básňami a článka-
mi informovali o živote na škole. 1. a 2. 
číslo školského časopisu – Kukackodó 
Hírkukac – je dostupné na novej interne-
tovej stránke školy. 

 15. marca sme si netradičným spôso-
bom, vo virtuálnom prostredí, pripome-
nuli výročie maďarskej revolúcie v roku 
1848/1849. Školský deň sa začal pozretím 
slávnostného programu hudobnej skupiny 
Kiss Kata Zenekar a tak spomienka na náš 
národný sviatok ani v tomto ťažkom ob-
dobí nechýbal. Meno Sándora Petőfiho sa 
nespája iba s názvom našej školy a s mar-
covými udalosťami, ale nezabudli sme 
ani na deň poézie. Pri tejto príležitosti si 
naši žiaci zvolené básne odrecitovali onli-
ne formou. Na tento deň sme naplánovali 
i odovzdanie siene Sándora Petőfiho, na 
ktoré sa deti pripravili svojimi vlastnými 
básňami a kresbami. Dúfame, že odovzda-
nie tejto siene sa čoskoro, po návrate žia-
kov do školy, uskutoční. Stenu siene bude 
zdobiť plagát, ktorý sme vyhotovili z ob-
razov, ktoré vytvorili naše deti a ktoré sa 
spájajú so Sándorom Petőfim. 

Pri príležitosti Dňa Zeme sa naša škola 
pripojila k tematickému týždňu udržateľ-
nosti v Karpatskej kotline, v rámci ktorého 
sa žiaci zúčastnili na online vyučovacích 
hodinách a cvičeniach, ktorých témou boli 

nebezpečenstvá ohrozujúce našu Zem, 
ubúdajúce energetické zásoby i zmena klí-
my. Cieľom programu bolo zmeniť pohľad 
detí, aby už tu v škole spoznali dôležitosť 
tejto témy a aby si všímali, že aj malou po-
zornosťou môžu prispieť k ochrane Zeme. 
Po návrate do školy plánujeme i návštevu 
blízkeho lesa, kde okrem pozorovania prí-
rody, hier a zábavy upriamime pozornosť 
detí na problémy ochrany životného pros-
tredia, čo zodpovedá i zadaniam tematic-
kého týždňa.

I školský dvor sa snažíme usporiadať 
tak, aby sa deti cítili príjemne a tu strávený 
čas vyplnili užitočne. Podľa plánov by sme 
chceli vytvoriť exteriérovú učebňu, kto-
rej niektoré dôležité prvky sú už hotové. 
Vďaka pánovi primátorovi sa táto učebňa 
vytvorí v pavilóne z drevenej konštrukcie, 
kde sa môžu po zariadení drevenými la-
vicami a pracovnými stolmi uskutočňovať 
vyučovacie hodiny počas teplých jarných 

a jesenných dní. Našim cieľom je, aby si 
deti učivo osvojili cestou skúseností a vy-
užili výhody učenia vo voľnom prostredí. 
Neďaleko „učebne“ sme umiestnili vyvý-
šené záhony, ktoré vlastnoručne pripravi-
li údržbári školy. Deti s veľkou radosťou 
zasiali semená kvetov a zeleniny a ešte 
s väčšou radosťou skúmajú, ako z jedné-
ho dňa na druhý rastú. Taktiež sa vďaka 
pánovi primátorovi postavil i basketbalo-
vý panel s košom, čomu sa najviac tešili tí 
starší, ale i tí menší sa radi pokúšali dostať 
loptu do koša. 

Pevné body sú veľmi dôležité, podľa 
môjho presvedčenia, pre všetkých, ale 
hlavne v živote detí. Týchto bodov sa mu-
síme pevne držať, a ďalším úsilím a vie-
rou vo vedomosti by sme sa mali chytiť 
príležitostí, ktoré budú v prospech zvý-
šenia vedomostí našich detí i v prospech 
vývoja našej školy.

PaedDr. Katalin Takács 
riaditeľka školy
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Úspechy mladých reportérov zo Sládkovičova

Ešte stále veľa ľudí verí, že vytriede-
ný odpad končí na jednej kope na skládke 
alebo v spaľovni. Či je to naozaj tak, zis-
ťovali žiaci ZŠ K. Kuffnera cez kľúčovú 
dierku Technických služieb mesta Sládko-
vičovo.

Pochybnosti verejnosti potvrdila aj an-
keta o odpadoch, ktorú tím žiakov realizo-
val na vzorke 202 opýtaných. Z priesku-
mu vyplynuli  rôzne otázky, ktoré sa žiaci 
zo Sládkovičova rozhodli preskúmať v 
podniku Technických služieb.

Riaditeľ TS Sládkovičovo Viliam 
Brunner na otázku, čo sa deje po zbere 
vytriedených komodít, odpovedal: „Sepa-

rovaný odpad sa dotrieďuje ručne na zber-
nom dvore pomocou pása.” Vo väčších 
mestách sa už ručne triediť nemusí, potvr-
dila to aj bratislavská recyklačná spoloč-
nosť firmy OLO a. s., ktorá má linky na 
triedenie papiera a plastov.

To, že sa triedený odpad nahádže na 
jedno miesto, ako si viacerí myslia, by sa 
nemalo stávať. Riaditeľ TS Sládkovičovo 
však hovorí aj o prípade, kedy sa to stať 
môže: „Ak sa stane, že je nádoba veľmi 
špinavá, vyvezie sa až nasledujúci deň 
spolu s komunálnym odpadom.”  Rovna-
ko vyvrátil aj medzi ľuďmi rozšírený mý-
tus, že triedený odpad aj tak ide do spa-

ľovne, prípadne na skládku: „Separovaný 
odpad sa po vytriedení prelisuje a putuje 
na ďalšie spracovanie - nejde ani do spa-
ľovne, ani na skládku.” Dagmar Vyskupo-
vá, odborná referentka oddelenia služieb 
zákazníkom vo firme OLO, však priznáva: 
„V  prípade, ak je triedený odpad veľmi 
znečistený, putuje na skládku.”

Technické služby v Sládkovičove sa 
vyjadrili aj k otázke miery triedenia jed-
notlivých komodít. V meste sa triedi pa-
pier a ak jeho hmotnosť dovŕši 24 ton, 
príde kamión, ktorý odvezie celý náklad 
na Ukrajinu. 

„Mladí reportéri pre životné prostre-
die“ je vzdelávací program medzinárodnej 
Nadácie pre environmentálne vzdelávanie 
určený mladým ľuďom vo veku 11-25 ro-
kov.

Študenti skúmajú environmentálne 
témy vo svojom regióne. Rozpracovávajú 
ich na základe vedeckých prameňov a ko-
munikácie so všetkými dotknutými sub-
jektmi. Zistenia a vlastné návrhy riešení 
prezentujú širokej verejnosti novinárskou 
formou.

Aj „reportéri“ zo ZŠ K. Kuffnera pod 
vedením RNDr. Silvie Prelovskej sa zapo-
jili do programu svojimi článkami, foto-
grafiami a videami a boli veľmi úspešní. 

Iste si niektorí spomínate na dotazník, 
ktorý ste pre mladých reportérov vypĺňali. 
Na základe odpovedí spracovali tému  - 
Mýty o odpade, v ktorej sa venovali prav-
de o triedení odpadu. Dospeli k záveru, že 
triediť sa oplatí. Ich video sa umiestnilo na 
krásnom 2. mieste.

Vo videoreportáži o Úľanskej mokradi 

mladí reportéri poukázali na to, aký veľ-
ký význam má chrániť a neznečisťovať 
mokrade, aby sa udržala v prírode ekolo-
gická rovnováha.

Ako ovplyvní zvýšená spotreba elek-
trickej energie cez dištančné vyučovanie 
uhlíkovú stopu? zisťovala mladá reporté-
rka Andrejka Takácsová. Rodina, v ktorej 
sú tri študujúce deti, mama učiteľka a otec 
na homeoffice, odmerala svoju spotrebu 
počas víkendov a prázdnin a porovnala 
ju so spotrebou energie počas pandémie, 
kedy boli všetci doma určitým spôsobom 
pripojení. Zistili, že keby boli takto pripo-
jení 365 dní v roku, stúpla by ich spotreba 
o cca 700 kWh. Výroba takéhoto množ-
stva elektrickej energie v SR je zodpoved-
ná za 234 kg CO2 emisií. Pre porovnanie, 
takéto množstvo emisií by sa ušetrilo, ak 
neprejdeme na benzínovom aute 924 km. 
Alebo ak by sme nezjedli 3,9 kg hovä-
dzieho mäsa alebo 39 kg hydiny. Rovnaké 
množstvo sa tiež ušetrí, ak by jeden člo-
vek neletel z Bratislavy do Londýna lie-

tadlom. Fotopríbeh o zmysluplnej energii 
zachytil túto 6-člennú rodinu, ktorá sa roz-
hodla znížiť uhlíkovú stopu tým, že trávi-
la čo najviac času spolu pri spoločenských 
hrách, knihách a v prírode bez mobilných 
zariadení a počítačov. Okrem úspory ener-
gie a zníženia uhlíkovej stopy, zistila, že  
najväčším prínosom bola spokojná rodina. 
Týmto fotopríbehom si vybojovala prven-
stvo vo svojej kategórii.

Kde je pravda o triedení odpadu a čo sa 
deje s odpadom po testovaní na Covid-19 
sa dozviete v nasledovných reportážach, 
ktoré sa umiestnili na 2. a 3. mieste v ka-
tegórii článkov. Mladým reportérom (An-
drejke Takácsovej, Lukášovi Vyhnalíkovi, 
Lukášovi Manekovi, Rudkovi Večerkovi, 
Alekovi Bartalošovi, Kristínke Katono-
vej, Martinke Ivanovej, Marianke Anta-
leczovej a Hanke Žgančíkovej) prajeme 
veľa úspechov pri ich ďalších reportážach.

Zuzana Červenková
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Čo sa deje s odpadom po testovaní 
na COVID-19? Pod pokrievku odpadov, 
vzniknutých pri testovaní nahliadol žiak 
zo ZŠ K. Kuffnera v Sládkovičove.

Odpad z testovania je tvorený zmesou 
nebezpečného a kontaminovaného od-
padu, preto sa odpady vzniknuté pri tes-
tovaní zhromažďujú zvlášť vo vreciach 
červenej farby, aby bolo zrejmé, že ide 
o zvláštny odpad. Podľa informácií Ing. 
G.Krommera, prednostu Mestského úradu 
v Sládkovičove, za jeden týždeň vykonajú 
približne 3500 vykonaných testov, pričom 
vzniknú papierové odpady, ktoré sú naj-
mä z testov (20 resp. 25 ks testov v jed-

Je nebezpečný, ale neškodí

PRÍSPEVKY

Vytriedená pravda

nej krabici, ktoré sú balené po 48 resp. 30 
krabíc v kartóne) a kartóny, resp. obaly z 
ochranných pomôcok –overalov (monky), 
rukavice, návleky, plášte, štíty. Z týchto 
vznikajú následne aj plastové odpady.

Vrecia červenej farby sa po uzavretí 
označujú identifikačným listom označu-
júcim nebezpečný odpad. Následne sú 
vyzdvihnuté z testovacích miest, sú selek-
tované a uskladňované v zvláštnej miest-
nosti na zbernom dvore do ich odvozu 
kompetentnými osobami, čo potvrdil aj 
Samuel Skokňa z firmy Envirolegal, ktorá 
sa zaoberá environmentálnou legislatívou 
a poradenstvom.

Do biologicky nebezpečných (konta-
minovaných) odpadov patrí testovací tam-
pónik, kontrastná látka a samotný test.

V súvislosti s likvidáciou Ing. G. 
Krommer uviedol, že odpady sa vyzdvi-
hujú z odberných miest každý deň po 
ukončení testovania. Odpad sa vyváža na 

Väčšina vytriedeného skla, ktoré sa 
dá recyklovať donekonečna, sa odváža do 
Poľska.

Nepotrebné šatstvo putuje do spo-
ločnosti Humana. Odtiaľ ide oblečenie 

v najlepšom stave do second-handov, to 
opotrebovanejšie do krajín tretieho sveta a 
oblečenie v najhoršom stave sa pomelie a 
odvezie do cementární. Tam ho pridávajú 
do cementárenskej rotačnej pece na spaľo-
vanie odpadov. Podľa Cementárne Ladce 
ide o bezodpadovú, ekologickú, hygienic-
kú, ekonomickú a hospodárnu likvidáciu 
odpadov so zníženou produkciou emisií.

Zbierajú sa aj oleje, autobatérie, pneu-
matiky a elektroodpad.

Pracovníci na páse vytriedia aj plasty 
- zvlášť polyetylénové vrecká, obaly od 
chipsov, keksíkov, polystyrén, tvrdené 
plasty a PET fľaše sa triedia dokonca aj pod-
ľa farby. Všetky PET fľaše sa potom odvá-
žajú do firmy General Plastic, ktorá vyrába 
na Slovensku horúco-prané PET vločky, 
predlisky a HDPE uzávery na PET fľaše.

Kto hľadá pravdu o triedení, môže ju 
nájsť aj na príklade Technických služieb 
mesta Sládkovičovo. Hoci každá obec 
môže mať vlastné pravidlá pre triedený 

zberný dvor, kde sa ďalej vyselektuje, hoci 
už na testovacích miestach sa snažia počas 
prác jednotlivé komodity oddeľovať. Ná-
sledne technické služby odovzdávajú od-
pad na ďalšie spracovanie zazmluvneným 
firmám. Biologicky nebezpečný odpad 
sa oddelene uskladňuje v uzatvorenom 
priestore na zbernom dvore a následne 
oprávnenou osobou sa preváža do firmy 
Duslo Šaľa, kde sa potom spaľuje.

Napriek tomu, že takáto forma odpadu 
nie je zvyčajná, musia si s ním jednotli-
vé obce poradiť okamžitým separovaním 
a odbornou likvidáciou prihliadnuc na 
ochranu životného prostredia. Občania, 
ktorí tieto testovacie miesta pravidel-
ne navštevujú, však nemusia mať obavy 
z akejkoľvek nákazy zo vzniknutého od-
padu a ani z kontaminácie životného pro-
stredia.

Poďakovanie: Ing. G. Krommerovi 
- prednostovi mesta Sládkovičovo a pra-
covníkom MOM

Rudolf Večerka 

zber, ktoré sú poväčšine uverejnené na 
stránke obce, triediť odpad má veľký zmy-
sel nielen pre planétu, ale aj naše peňaženky.

Andrea Takácsová, 
Lukas Vyhnalík, 

Lukáš Manek
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ných uhlov pohľadu, ktorý 
čitateľom prináša táto po 
všetkých stránkach mimo-
riadna publikácia. 

Publikácia je v anglickom 
jazyku, ale tento rok by mala 
vyjsťaj jej slovenská mutá-

cia. Ak máte o knihu záujem, 
obráťte sa na e-shop Sloven-
skej národnej galérie.

 
Eva Sudová

PRÍSPEVKY

 Kniha, ktorá má na obálke sládkovičovský cukrovar

 Vezieme sa v tom spolu

Pani Ilona Németh, pro-
fesorka na Vysokej škole 
výtvarných umení v Brati-
slave, vedúca Ateliéru IN a 
medzinárodného vzdeláva-
cieho programu Open Studio 
na Katedre intermediálnej 
tvorby VŠVU Bratislava, 
nám priniesla svoju ešte tla-
čiarňou voňajúcu publiká-
ciu Easten Schugar a na jej 
obálke je ikonická fotografia 
Olje Triašky Stefanović 
zachytávajúca torzo nášho 
cukrovaru. 

Kniha je zavŕšením autor-
kinej štvorročnej práce. Tá sa 
začala prípravou rovnomen-
nej výstavy, ktorá sa konala 
v roku 2018 v bratislavskej 
Kunsthalle a na jej realizá-
cii participovali aj manželia 
Janíčkovci. Tak ako výstava 
i kniha je multitematická a 
autorka v nej rozbaľuje prí-
beh cukrovarov na Sloven-
sku, v Maďarsku a Česku so 
všetkým, čo súvisí s ich vzni-
kom, fungovaním a zánikom. 
„Čerešničkami na torte“ sú 
veľmi zaujímavé príspevky 
odborníkov z celého sveta z 
najrôznejších oblastí, ktorí 
prinášajú rôzne pohľady na 
problematiku cukrovarníc-
tva, histórie, industriálnych 
pamiatok, ekológie, socioló-

gie, urbanistiky a samozrej-
me sveta umenia. 

Na každý cukrovar pani 
Németh nazerá z iného uhla 
pohľadu a kuffnerovský je 
v publikácii poňatý s akcen-
tom na jeho komplexnosť. 
Autorka venovala pozornosť 
nielen cukrovaru, ale aj pri-
druženým hospodárstvam, 
konzervárni, mlynom, vý-
skumnému ústavu a ďalším 
atribútom kuffnerovského 
hospodárskeho komplexu. 
Na historických i súčasných 
fotografiách je zobrazený 
úspech i pád cukrovaru ‒ vý-
robné haly, sklady, dielne, 
administratívna budova, ro-
botnícky dom, ale aj maštale, 
skleníky, kúpalisko,...

Na príprave kapitoly 
o sládkovičovskom cukrova-
re, sme úzko spolupracovali 
a poskytli sme autorke his-
torické aj súčasné fotografie 
i výsledky nášho historic-
kého výskumu. Spolupráca 
s Ilonou Németh a Triaškou 
Stefanović bola nielen veľ-
mi príjemná a aj obojstran-
ne prospešná. „Výmenou“ 
za našu pomoc nám autorka 
predstavila svoj veľmi kom-
plexný pohľad na históriu 
výroby cukru na celom svete 
z mnohých, aj veľmi nevšed-

Sloganom tohtoročnej 
kampane Do práce na bicykli, 
ktorej hlavným cieľom je pod-
poriť rozvoj nemotorovej, pre-
dovšetkým cyklistickej dopra-
vy v mestách a motivovať za-
mestnávateľov, aby motivovali 
svojich zamestnancov k pou-
žívaniu alternatívnej dopravy  
je „Vezieme sa v tom spolu“. 

Registrácia prebieha od 1. 
apríla do 7. júna 2021 na strán-
ke https://www.dopracenabi-
cykli.eu/.  Okamžite po potvr-
dení vašej registrácie si môžete 
vytvoriť 2 až 4-členný tím, z 
toho najmenej 1 člen musí byť 
cyklista, pričom ďalší členovia 
tímu môžu byť zamestnanci, 
čo dochádzajú peši či MHD.

Evidencia jázd do zamest-
nania sa vedie počas mesia-
ca jún na internetovej strán-
ke www.dopracenabicykli.eu 
, prípadne si môžete stiahnuť 
aplikáciu a pri každej jazde si 
ju zapnúť a sama jazdu zapo-
číta. Je potrebné si vytvoriť 
pravidelnú trasu, cyklo-výlety 
sa do toho nezaratúvajú.

Ak nepôjdete cez apliká-
ciu, jazdy do práce si nezabud-
nite pridávať aspoň raz za 6 
dní, inak už nebude možné ich 
pridať.

Minulý rok sa do kampane 
napriek epidémii zapojilo 85 
samospráv a dokopy sme ušet-
rili 297 268,76 kg oxidu uhli-
čitého a prispeli tak k zníženiu 
uhlíkovej stopy a ochrane klí-
my. Sládkovičovo sa s poč-
tom 3 524km umiestnilo na 

12.mieste z celého Slovenska 
v počte najazdených km/počet 
obyvateľov.

Dúfame, že sa bude kam-
paň šíriť a z bicykla sa nielen 
v Sládkovičove, ale aj na ce-
lom Slovensku stane plnohod-
notný dopravný prostriedok na 
presun po meste tak, ako je to 
v okolitých krajinách.Veríme 
aj, že hlavnou motiváciou pre 
zapojenie sa do súťaže bude 
predovšetkým dobrý pocit 
súťažiacich, že šetria svoje 
zdravie, svoje financie, svoje 
mesto a životné prostredie.

V júni sa v tom povezieme 
spolu!

Silvia Prelovská, 
koordinátorka DPNB za Slád-

kovičovo
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 Kontrola evidencie hrobových miest

Vyhradené miesta na parkovanie
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Uzávierka budúceho čísla je 30.06.2021. Svoje články, oznamy a inzeráty posielajte e-mailom na zuzana.cervenkova@sladkovicovo.sk 
alebo ich odovzdajte na recepcii Inovatechu. Kontakt: 0901 704 410

Mesto oznamuje obyvate-
ľom, že stále prebieha kontrola 
evidencie hrobových miest a 
dopĺňanie údajov o zosnulých, 
nájomcoch a úhradách. Žiada-
me vás, aby ste si vo vlastnom 
záujme skontrolovali  údaje o 
hrobovom mieste. Môžete tak 
urobiť na stránke www.cinto-
riny.sk, kde stačí zadať mesto 
a meno zosnulého alebo u Ing. 
Zuzany Červenkovej mailom 
na: zuzana.cervenkova@slad-
kovicovo.sk, telefonicky na t. 
č. 0901 704 410 alebo osobne 
v Inovatechu na 2. posch., kde 

môžete hneď aj uhradiť prí-
padné nedoplatky.  Po ukon-
čení kontroly evidencie budú 
neidentifikované a nezaplate-
né hrobové miesta označené 
nálepkou s telefónnym čís-
lom, aby sa mohli prihlásiť aj 
tí pozostalí, ktorí chodievajú  
na cintorín zo vzdialenejších 
miest iba sporadicky. V prípa-
de dlhodobého nezáujmu o za-
chovanie hrobových miest dôj-
de k ich postupnej likvidácii. 

 
Zuzana Červenková

Zberný dvor od 3.5.2021

Pondelok    7.00 - 18.00
Utorok    7.00 - 15.00
Streda   7.00 - 15.00
Štvrtok   7.00 - 18.00
Piatok   7.00 - 15.00
Sobota   7.00 - 12.00
Nedeľa   ZATVORENÉ

Mesto Sládkovičovo ozna-
muje občanom, že na základe 
VZN mesta Sládkovičovo č. 
107/2021 o miestnych daniach 
majú možnosť  využívať  vy-
hradené miesta na parkova-
nie.  Užívanie, označenie a 
poplatok za vyhradené miesto 
upravuje vyššie uvedené VZN 
v článku III. o dani za osobité 
užívanie vyhradeného miesta 
na verejnom priestranstve.  Na 

základe žiadosti o vyhradené 
miesto (uverejnenej na webo-
vej stránke mesta) vydá mesto 
rozhodnutie o povolení jeho 
užívania. Poplatok je stanove-
ný vo výške 220 €/rok.  Na vy-
hradenie parkovacieho miesta 
bude použitá sklápacia parko-
vacia zábrana. 

Gabriela Brunnerová
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Ingrid Biháriová /48/ - 
28.03.2021, 
Anna Pappová /85/ - 
29.03.2021, 
Imrich Németh /56/ - 
07.04.2021, 
Magdaléna Franková /44/ - 
03.04.2021, 
Terézia Hlavácsová /89/ - 
08.04.2021, 
Eva Linková /77/ - 
13.04.2021, 
Ján Švihran /73/ - 
19.04.2021, 
Tatiana Kmeťová /59/ - 
13.04.2021

Bývalí občania:

Eva Šuchterová rod. 
Recsková /46/ - 
10.02.2021

Rozália Balážová rod. 
Víghová /68/ - 
14.02.2021

Róbert Kovács /52/ - 
11.02.2021 

Spomíname

Smútiaca rodina úprimne ďakuje všetkým, 
ktorí sa zúčastnili poslednej rozlúčky s 
milovaným manželom, otcom a dedkom 

Štefanom Némom, ktorý nás navždy opustil 
22. novembra 2020. 

S láskou spomína manželka Števka, dcéra 
Janka s rodinou.

Zomrel si tichučko, niet ťa medzi nami, 
v našich srdciach ale žiješ spomienkami.

Dňa 2. marca 2021 nás navždy opustil náš 
milovaný manžel, otec a starý otec 

Mgr. Pavol Macura.
Ďakujeme za vence a kvetinové dary.

manželka a deti s rodinami

Odišla si tíško, niet ťa medzi nami,
v našich srdciach žiješ spomienkami.

15. marca 2021 sme si pripomenuli nedožité 
95. narodeniny Oľgy Púčekovej.

S láskou spomínajú dcéry Tatiana, Eva, 
vnúčatá s rodinami.

Úsmev si mala na perách, dobrotu v srdci, 
lásku v duši, od života si pre seba nič nežiadala,   
všetko len pre svoje deti a rodinu,  
svoje zlaté srdce celé si nám dala,  
večný kľud nech dá Boh ti za odmenu.

S hlbokým zármutkom v srdci si pripomíname 
1. výročie úmrtia našej milovanej mamy a babky 

Márie Trenknerovej, rodenej Drobárovej.

dve dcéry a syn s rodinami

Čas ubieha a nevráti čo vzal, 
len láska, úcta a spomienky v srdciach zostávajú.

Dňa  14. apríla 2021 uplynulo 14 rokov, čo 
nás navždy opustila naša drahá svokra, babka a 
prababka Mária Bieliková.

Kto ste ju poznali, venujte jej tichú 
spomienku, ďakujeme.

nevesta, vnúčatá a pravnúčatá

Osud nevráti čo vzal, 
vracia spomienku, bôľ a žiaľ. 
Spomienku tichú dnes poslať ti chceme, 
objať ťa a povedať ako veľmi ťa milujeme.
Chýbaš nám.

Dňa 15. júna 2021 si pripomenieme smutné  
4. výročie úmrtia, kedy nás navždy opustil náš 
drahý manžel, otec, dedo a pradedo 

Štefan Horváth. 
Ďakujeme všetkým, ktorí nezabudli a venujú 

mu s nami tichú spomienku. 
S láskou spomínajú manželka, deti, vnúčatá a 

pravnúčatá.

PRÍSPEVKY

S tichou spomienkou k tvojmu hrobu chodíme 
a na teba myslíme. 
Srdiečko ti nedoprialo s nami dlhšie byť, 
no v našich srdciach budeš navždy žiť.

Dňa 28. marca 2021 sme si pripomenuli 10. 
výročie úmrtia nášho milovaného manžela, otca, 
brata a švagra Tibora Kališa. 

S láskou, úctou a smútkom v srdci spomíname 
na krásne chvíle, ktoré sme s ním prežili. 

manželka, syn, sestra a švagriná s rodinami

Spoločenská kronika k 22. 4. 2021

Navždy nás opustili:

Helena Šlosárová /90/ - 
11.02.2021, 
Ján Bendík /81/ - 
15.02.2021, 
Alfréd Bedeč /65/ - 
15.02.2021, 
Helena Fodorová /90/ - 
23.2.2021, 
Oto Piši /67/ - 
26.02.2021, 
Zuzana Krišková /96/ - 
26.02.2021,  
Pavol Macura /71/ - 
02.03.2021, 

Mária Csanakyová /74/ - 
05.03.2021, 
Irma Dobišová /96/ - 
08.03.2021, 
Štefan Kostoláni /43/ - 
12.03.2021, 
Augustín Farkaš /67/ - 
15.03.2021, 
Juraj Guizon /80/ - 
16.03.2021, 
Július Mezei /55/ - 
17.03.2021,
Alžbeta Kapucová /69/ - 
26.03.2021, 
Janka Myslíková /61/ - 
29.03.2021, 

Navždy prestali pre teba hviezdy svietiť, 
navždy prestalo pre teba slnko hriať, 
ale tí, čo ťa mali radi, 
nikdy neprestanú na teba spomínať.

Dňa 14. mája 2021 si pripomenieme 17. 
výročie úmrtia Alexandra Bendeho. 
S úctou a láskou spomína manželka, syn a dcéra 
s rodinami.



Anna Pappová /85/ - 
2021.03.29. 
Németh Imre /56/ - 
2021.04.07. 
Magdaléna Franková /44/ - 
2021.04.03. 
Hlavács Terézia /89/ - 
2021.04.08. 
Eva Linková /77/ - 
2021.04.13. 
Ján Švihran /73/ - 
2021.04.19. 
Tatiana Kmeťová /59/ - 
2021.04.13.

Volt lakosaink:

Eva Šuchterová szül. 
Recsková /46/ - 
2021.02.10.
Rozália Balážová szül. 
Víghová /68/ - 
2021.02.14.
Róbert Kovács /52/ - 
2021.02.11. 

DÉ 2021/2

A gyászoló család őszinte szívvel köszöni 
mindazoknak, akik részt vettek a 2020. november 
22-én elhunyt szeretett férj, édesapa és nagyapa, 

Štefan Néma búcsúztatásán. 
Szeretettel emlékezik felesége Števka, lánya 

Janka családjával.

Csendesen elmentél, 
de emléked szívünkben tovább él.

2021. március 2-án örökre itt hagyott 
bennünket a szeretett férj, édesapa és nagyapa,  

Mgr. Pavol Macura.
Köszönjük a koszorúkat és virágadományokat.  

      Felesége és gyermekei családjukkal

Csendesen elmentél, de emléked szívünkben 
tovább él.

2021. március 15-én, nem megélt 95. 
születésnapján szerettünkre, Oľga Púčekovára 
emlékeztünk.

Szeretettel emlékeznek lányai Tatiana, Eva, 
unokái családjukkal

Elvitted a derűt, a fényt, a meleget, 
csak egy sugarat hagytál itt, az emlékeket. 
Bennünk él egy arc és a végtelen szeretet, 
amit tőlünk soha, de soha senki el nem vehet. 
Hiányodat feldolgozni nem lehet, csak 
próbálkozunk élni nélküled. 

Fájó szívvel emlékezünk meg a szeretett 
édesanya és nagymama, 

Mária Trenknerová szül. Drobárová 
halálának 1. évfordulójáról.

Két lánya és fia családjukkal

„Az élet elmúlik, de az emlékek élnek,
Amíg élünk, őrizzük őket.”

2021. április 14-én volt 14 éve, hogy örökre 
itt hagyott minket a szeretett anyós, nagymama és 
dédnagymama, Mária Bieliková.

Akik ismerték, kérjük, szenteljenek 
emlékének egy néma pillanatot. Köszönjük. 

Menye, unokái és dédunokái

„Az igazi szeretet megtanít szenvedni, 
Mérhetetlen fájdalmat érezni,
Csupán egy dolgot nem, felejteni!“
„Köszönjük, hogy éltél, hogy minket szerettél.“
Hiányzol nagyon.

2021. június 15-én, halálának 4. évfordulóján 
a szeretett férjre, édesapára, nagyapára és 
dédnagyapára, Štefan Horváthra emlékezünk. 

Köszönjük mindazoknak, akik nem felejtették 
őt el, és egy néma pillanatot szentelnek 
emlékének. 

Szeretettel gondolnak rá felesége, gyermekei, 
unokái s dédunokái. 

Megemlékezések
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Az idő múlik, de feledni nem lehet, csak meg 
kellett tanulni élni nélküled.

2021. március 28-án volt 10 éve, hogy örökre 
itt hagyott minket a szerető férj, édesapa, testvér 
és sógor, Kališ Tibor.

Szeretettel és tisztelettel emlékeznek felesége, 
fia, testvére és sógornője családjukkal.

Közösségi krónika 2021. április 22-ig

Elhunytak

Helena Šlosárová /90/ - 
2021.02.11.
Ján Bendík /81/ - 2021.02.15. 
Alfréd Bedeč /65/ - 
2021.02.15. 
Helena Fodorová /90/ - 
2021.02.23 
Piši Ottó /67/ - 2021.02.26. 
Zuzana Krišková /96/ - 
2021.02.26.  
Pavol Macura /71/ - 
2021.03.02. 
Mária Csanakyová /74/ - 
2021.03.05.

Irma Dobišová /96/ - 
2021.03.08. 
Štefan Kostoláni /43/ - 
2021.03.12. 
Augustín Farkaš /67/ - 
2021.03.15. 
Juraj Guizon /80/ - 
2021.03.16. 
Július Mezei /55/ - 
2021.03.17.
Kapuca Erzsébet /69/ - 
2021.03.26. 
Janka Myslíková /61/ - 
2021.03.29. 
Ingrid Biháriová /48/ - 
2021.03.28. 

„Csillag lett Ő, mert szívből szeretett,
S mi úgy szerettük, ahogy csak lehetett.
Elment tőlünk, mint lenyugvó Nap,
De a szívünkben él, s örökre ott marad.”

Soha el nem múló szeretettel emlékezünk 
2021. május 14-én Bende Sándorra, halálának                
17. évfordulóján. 

Szeretettel emlékezik szerető felesége, fia és 
lánya családjukkal.
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A könyv, melynek borítóján a diószegi cukorgyár látható

Kerekezzünk együtt!

Németh Ilona, a pozsonyi 
Képzőművészeti Egyetem ta-
nára, az Ateliér N, valamint 
a Képzőművészeti Főiskola 
intermediális műterme Open 
Studio nemzetközi oktatási 
programjának vezetője, még 
nyomdaszagú kiadványát, az 
Eastern Sugar című könyvét 
hozta el nekünk, melynek borí-
tóján Olja Triaška Stefanović, 
a diószegi cukorgyár torzóját 
megörökítő ikonikus fényképe 
látható.

A könyv az alkotó négy- 
éves munkájának kicsúcsoso-
dása. A munka az azonos címet 
viselő, a pozsonyi Kunshal-
leban, 2018-ban megrende-
zett kiállítás előkészítésével 
kezdődött, és annak létrejötté-
ben részt vett a Janíček házas-                      
pár is. Úgy mint a kiállítás, 
a könyv is multitematikus, és 
a szerző a szlovákiai, magyar- 
országi és csehországi cukor-
gyárak történetét boncolgatja 
mindazzal, ami azok létrejöt-
tével, működésével és megszű-
nésével összefügg. A „habot 
a tortán” azok a hozzájárulá-
sok jelentik, melyekkel a vi-
lág számos országában élő és 
különböző területeken működő 
szakemberek járultak ehhez 
az alkotáshoz. Ők különböző 
szemszögből tekintettek a cu-

korgyártás, a történelem, az 
ipari műemlékek, az ökológia, 
szociológia, urbanisztika és 
természetesen a művészet vilá-
gának problematikájára. 

Minden egyes cukorgyár-
ra Németh Ilona más-más 
szemszögből tekint, a kuffne-
ri esetében a hangsúly annak 
komplexitására helyeződik. 
A szerző nemcsak a cukor-
gyárral foglalkozik, hanem az 
idetársuló gazdaságokkal, kon-
zervgyárral, malmokkal, a ne-
mesítő állomással és a kuffneri 
gazdasági komplexum további 
egységeivel. 

A régi és a mai fényképe-
ken a cukorgyár fénykora és 
bukása látható – a gyártócsar-
nokok, raktárak, műhelyek, az 
irodaépület, a munkásház, de 
az istállók, üvegházak, a fürdő 
stb.

A diószegi cukorgyárról 
készült fejezet előkészítésében 
szorosan együttműködtünk 
a szerzővel, akinek régi és je-
lenkori fényképeket, történel-
mi kutatásaink eredményeit 
is rendelkezésére bocsátottuk. 
Németh Ilonával és Triaška 
Štefanovićtyal nemcsak jó volt 
együttműködni, de mindkét fél 
számára hasznos is volt. Cse-
rébe a tőlünk kapott segítségért 
a szerző bemutatja nekünk, és 

A „Kerékpárral munkába” 
idei kampányának szlogen-
je: „Kerekezzünk együtt!“. 
A kampány célja a kerékpáros 
közlekedés népszerűsítése. A 
szervezők az egészség megőr-
zése mellett szeretnék elérni 
azt, hogy csökkenjen a városok 
forgalma, és a cégek is motivál-
ják alkalmazottaikat, hogy brin-
gával járjanak munkába.

Regisztrálni a https://www.

dopracenabicykli.eu/ honlapon 
lehet 2021. április 1-je és június 
7-e között. 

A regisztráció igazolását 
követően azonnal kialakít- 
hatóak a 2 vagy 4 tagú csapa-
tok, a csapatban legalább 1 tag-
nak kerékpárosnak kell lennie, 
a csapat többi tagja gyalog vagy 
tömegközlekedési eszközzel 
járhat munkába. 

A munkába járás június 

hónap folyamán a www.do-
pracenabicykli.eu honlapon 
vezethető, illetve letölthető az 
applikáció is, és minden út so-
rán bekapcsolható, így maga 
számlálja az utat. Szükséges 
a rendszeres útvonal meghatáro-
zása, a kerékpáros kirándulások 
nem számítanak be. 

Ha nem az applikációt 
használja, ne felejtse el legalább 
6 naponta bejegyezni az utakat, 
mert ezt követően már nem lehet 
őket az előzőekhez hozzáadni. 

A tavalyi év folyamán, 
a járvány ellenére 85 önkor-  
mányzat kapcsolódott be a ver-
senybe, és összesen 297 268,76 
kg széndioxidot spóroltunk 
meg, így járulva a széndioxid 
kibocsátás csökkentéséhez és 
a klíma megóvásához. Diószeg 
a 3 524 letekert kilométerével 

szlovákiai viszonylatban a 12. 
helyen végzett (megtett km/la-
kosság száma).

Reméljük, hogy a kampány 
tovább terjed majd, és a kerék- 
párból, nemcsak Diószegen, 
de Szlovákia szerte teljesérté-
kű közlekedési eszköz válik, 
úgy, ahogy ez a környező or-
szágokban már megvalósult. 
Hiszünk abban is, hogy a ver-                    
senybe való bekapcsolódás mo-
tivációja elsősorban a verseny-
zők abbéli jó érzéséből fakad, 
hogy óvják egészségüket, pénz-
tárcájukat, városukat és életkör-
nyezetüket. 

Júniusban együtt kere-
kezünk majd!

Silvia Prelovská, a „Kerékpá-
ron munkába“ diószegi koor-

dinátora

e rendkívüli kiadvány olvasói-
nak azt a komplex, gyakran 
nagyon szokatlan perspektívát, 
mellyel a cukorgyártás történe-
tére tekint. 

A kiadvány angol nyelven 
jelent meg, de ebben az évben 

várható szlovák nyelvű meg-
jelenése is. Ha érdekli Önö-
ket a könyv, megrendelhető 
a Szlovák Nemzeti Galéria 
e-shopjában.

Eva Sudová
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Sírhelyek nyilvántartásának ellenőrzése

Bérelt parkolóhelyek

A város tájékoztatja a la-
kosságot, hogy folyamatban 
van a sírhelyek nyilvántar-
tásának ellenőrzése, és az 
elhunytak, a bérlők ada-
tainak, illetve az illetékek 
kifizetésének kiegészítése. 
Kérjük önöket, hogy saját 
érdekükben ellenőrizzék 
a sírhelyek adatait. Megte-
hetik ezt a www.cintoriny.
sk internetes oldalon, ahol 
elég meg- adni a község és 
az elhunyt nevét, vagy Ing. 
Zuzana Červenkovánál, a 
zuzana.cervenkova@slad-

kovicovo.sk e-mail címen,  
a 0901 704 410 telefonszá-
mon, vagy személyesen az 
Inovatech 2. emeletén lévő 
irodában, ahol az esetleges 
illeték-hátralékok azonnal 
kifizethetők. A nyilvántartás 
ellenőrzésének befejeztével 
az azonosítatlan és nem 
megfizetett sírhelyek mat-
ricával lesznek megjelölve.

Zuzana Červenková

A gyűjtőudvar nyitvatartása                         
2021. május 3-tól

Hétfő    7.00 - 18.00
Kedd    7.00 - 15.00
Szerda   7.00 - 15.00
Csütörtök   7.00 - 18.00
Péntek   7.00 - 15.00
Szombat   7.00 - 12.00
Vasárnap   ZÁRVA

Diószeg Város értesíti 
a lakosságot, hogy Diószeg 
Város 107/2021 sz., helyi 
adókról szóló Önkormányzati 
Rendelete értelmében lehető-
ségük nyílik bérelt parkolóhe-
lyek használatára. A bérelt 
parkolóhely használatát, meg-
jelölését és a bérleti díj össze-
gét az önkormányzati rende-
let III. cikkelye szabályozza. 
A bérelt parkolóhely iránti 

kérelem (megtalálható a vá-
ros honlapján) alapján a város 
határozatban engedélyezi an-
nak használatát. A parkolóhe-
lyek bérlésének évi alapdíja 
220 euró. A bérelt parkoló-                                              
hely lehajtható parkolásgátló-
val lesz ellátva.

Gabriela Brunnerová
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Osztályozott igazság 

A diószegi fiatal riporterek sikerei 

Még ma is sokan azt gondolják, hogy 
az osztályozott hulladék egy kupacban  
végzi a lerakóhelyen vagy a hulladék 
égetőben. Hogy ez így van e a valóságban, 
ennek jártak utána a Kuffner Károly Alap- 
iskola tanulói. A kulcslyukon keresztül 
lestek be a Diószegi Technikai Szolgál-
tatóba.

A nyilvánosság kételyeit igazolta az a 
felmérés is, amit a tanulók csoportja vég-
zett el 202 személy megkérdezésével. A 
felmérésből különböző kérdések merültek 

A „Környezetvédelemmel foglalkozó 
fiatal riporterek“ a nemzetközi Környe-
zetvédelmi Oktatásért Alapítvány oktatói 
programja, melynek célközönsége a 11 - 
25 éves korosztály.

A diákok régiójuk környezetvédelmi 
témáival foglalkoznak. A tudományos for-
rások, és az összes érintett szubjektummal 
történő kommunikáció alapján dolgozzák 
fel azokat. Az információkat és saját javas-                                                                   
lataikat a nyilvánosság felé újságírói for-
mában közvetítik. 

A Kuffner Károly AI „riporterei“ 
RNDr. Silvia Prelovská vezetése alatt 
kapcsolódtak be a versenybe cikkeikkel, 
fényképeikkel és videóikkal, és sikeresek 
voltak. 

Biztosan sokan emlékeznek önök 
közül azokra a kérdőívekre, amelyeket 
a fiatal riporterek részére kitöltöttek. A fe-
leletek alapján a hulladékokat övező mí-
toszok kérdését dolgozták fel, és a hulla-
dék osztályozásával kapcsolatos igazságra 
mutattak rá. Arra a megállapításra jutot-
tak, hogy osztályozni érdemes. Videójuk 
a szép 2. helyen végzett.

A födémesi lápról, madárvédelmi 
területről (Úľanská mokraď) szóló videó-

riportban a fiatal riporterek arra mutattak 
rá, hogy milyen fontos a lápok védelme, 
és azok szennyezéstől való megóvása, 
hogy ezáltal megmaradjon a természet 
ökológiai egyensúlya. 

Milyen hatással van a távoktatás alatt 
felhasznált energia az ökológiai láb-
nyomra?

Ezután kutakodott a fiatal riporter,   
Andrejka Takácsová. Egy család, ahol há-
rom diák, egy pedagógus édesanya, és egy 
home office-ban dolgozó édesapa van, le-
mérte az energia felhasználását a hétvégék 
és a szünidő idején, és összehasonlította 
azt a járvány ideje alatt elfogyasztott ener-
gia mennyiségével, amikor mindannyian 
valamilyen módon a hálózatra voltak kap-
csolódva. Megállapították, hogy ha az év 
365 napján hálózaton lennének, fogyasz-
tásuk kb. 700 kW órával több lenne. Ilyen 
mennyiségű elektromos energia a SzK 
234 kg széndioxid kibocsátásáért felelős. 
Összehasonlításképpen, ilyen mennyiségű 
energiát spórolnánk meg, ha egy benzin-
motoros autóval nem tennénk meg 924 
km-t, vagy nem ennénk meg 3,9 kg mar-
hahúst, vagy 39 kg baromfihúst. Ugyani-
lyen mennyiség spórolható meg, ha egy 

ember nem repül Pozsonyból Londonba 
repülővel. Az értelmes energiáról szó-
ló fotótörténet a 6 tagú családot mutatja 
be, amelyik úgy dönt, hogy a széndioxid 
lábnyomát úgy csökkenti, hogy több időt 
tölt el társasjátékozással, olvasással, vagy 
a természetben mobiltelefon és számítógé-
pek nélkül. Az energia-megtakarításon és 
a szénlábnyom csökkentésén kívül megál-
lapították, hogy ennek a legnagyobb hoza-
déka az elégedett család. Ezzel a fotótör-
ténettel a fiatal riporter a kategóriájában az 
első helyet szerezte meg. 

Hol az igazság a hulladék osztályozása 
esetében, mi történik a Covid-19 tesztelés 
során keletkezett hulladékkal, megtudhat-
ják a következő riportokban, amelyek a 2. 
és 3. helyen végeztek a cikkek kategóri-
ájában. A fiatal riportereknek (Andrejka 
Takácsovának, Lukáš Vyhnalíknak, Lukáš 
Maneknak, Rudko Večerkának, Alek Bar-
talošnak, Kristínka Katonovának, Martin-
ka Ivanovának, Marianka Antaleczovának 
és Hanka Žgančíkovának) sok sikert kívá-
nunk további riportjaikhoz. 

Zuzana Červenková

fel, melyet a diószegi gyerekek a technikai 
szolgáltatóban vizsgáltak meg.

Viliam Brunner, a Diószegi Technikai 
Szolgáltató igazgatója arra a kérdésre, 
mi történik az osztályozott hulladék el-
szállítását követően, ezt válaszolta: „Az 
osztályozott hulladék kézi utóosztályozá-
sára kerül sor a hulladékgyűjtő udvarban 
lévő futószalag segítségével.” A nagyobb 
városokban már nincs szükség a kézi osz-
tályozásra, ezt igazolta a pozsonyi szék- 
helyű, az újrahasznosítással foglalkozó 

vállalat, az OLO Rt., mely a papír és mű-
anyag osztályozására szolgáló gépsorral 
rendelkezik. 

Az, hogy az osztályozott hulladék egy 
helyre kerül, ahogy sokan gondolják, nem 
történhet meg. A Diószegi Technikai Szol-
gáltató igazgatója azonban olyan esetet is 
megemlít, amikor ez megtörténhet: „Ha 
megtörténik, hogy a gyűjtőedény nagyon 
szennyezett, csak másnap, a háztartási 
hulladékkal együtt szállítják el.” Egyút-
tal azt az emberek közt elterjedt mítoszt 
is megcáfolta, mi szerint az osztályozott 
hulladék úgyis a szemétégetőbe vagy a 
szemétlerakatra kerül: „Az osztályozott 
hulladékot a szelektálást követően lepré-
selik és további hasznosításra szállítják el 
– nem kerül sem a szemétégetőbe, sem a 
szemétlerakatra.” Dagmar Vyskupová, az 
OLO cég ügyfélszolgálati osztályának re-
ferense azonban elismeri: „Abban az eset-
ben, ha az osztályozott hulladék nagyon 
szennyezett, a szemétlerakatra kerül.”

A Diószegi Technikai Szolgáltató az 
egyes hulladékfajták osztályyozásának 
kérdésében is nyilatkozott. A városban 
osztályozzák a hulladékot, és ha a súlya 
eléri a 24 tonnát, jön egy kamion, amely 
az egész rakományt Ukrajnába szállítja. 

Az osztályozott üveg nagy részét, 
amely a végtelenségig újrahasznosítható, 
Lengyelországba szállítják. 
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is. Habár minden község a szelektív gyűj-
téshez kapcsolódóan saját szabályokkal 
rendelkezhet, amelyek többnyire megta-
lálhatók a község honlapján, elmondható, 
hogy az osztályozásnak értelme van nem-
csak a Földünk megóvása, de a pénztár-
cánk szempontjából is. 

Andrea Takácsová, 
Lukas Vyhnalík, 

Lukáš Manek

A veszélyes biológiai hulladék közé 
tartozik a tesztelő tampon, a kontraszta-
nyag és maga a teszt. 

A likvidálással kapcsolatban Krommer 
Gábor elmondta, hogy a hulladékot a tesz-
telési pontokról minden nap  elszállítják, 
a tesztelés befejezése után. A hulladékot 
a gyűjtőudvarra szállítják, ahol osztá-
lyozzák, annak ellenére, hogy már a tesz-
telési pontokon is igyekeznek az egyes 
hulladékfajtákat osztályozni. Ezt követően 
a technikai szolgáltató átadja a hulladékot 
további feldolgozásra a leszerződtetett cé-
geknek. A veszélyes biológiai hulladékot 
zárt helyiségben tárolják a gyűjtőudvaron, 
majd az arra jogosult személy elszállítja 
a vágsellyei Duslo vállalatba, ahol elége-
tik. 

Annak ellenére, hogy az ilyen hulladék 
nem gyakori, az egyes községeknek meg 
kell birkózniuk az azonnali osztályozással 
és szakszerű likvidálással, úgy, hogy az 
összhangban legyen a környezetvédelem-
mel. Azok a polgárok, akik ezeket a tesz-
telési pontokat rendszeresen látogatják, 
nem kell, hogy aggódjanak bárminemű, 
a hulladéktól származó fertőzés, illetve 
a környezetszennyezés miatt.

Köszönet Krommer Gábor mérnök 
úrnak, a Diószegi Városi Hivatal hivatal-
vezetőjének, és a mobil tesztelési pont al-
kalmazottainak.

Rudolf Večerka

telés során általában papírhulladék kelet-
kezik, főleg a tesztekből (20, ill. 25 db 
teszt egy dobozban, 48, ill. 30 doboz egy 
kartonban), továbbá a kartondobozokból, 
illetve a védőfelszerelés – overálok, kesz-
tyűk, cipővédők, köpenyek, védőpajzsok 
- dobozaiból. Ezekből műanyag hulladék 
is keletkezik. 

A piros színű zsákokat, lezárás után, 
a veszélyes hulladékot jelentő azonosító 
címkével látják el. Ezt követőn elszállít- 
ják őket a tesztelő pontokról, majd osz-
tályozzák, és külön helyiségben tárolják 
elszállításukig a gyűjtőudvaron. A szál-
lítást az arra illetékes személyek végzik, 
amit Samuel Skokňa, a környezetvédelmi 
jogszabályokkal és tanácsadással foglalko-

zó Envirolegal cég alkalmazottja is meg-                                                                                      
erősített.

A felesleges ruhanemű a Humana 
társasághoz kerül. Onnan a legjobb ál-
lapotban lévő ruhák a second-handekbe, 
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Mi történik a COVID-19 tesztelés so-
rán keletkezett hulladékkal? A tesztelés 
során keletkezett hulladékot rejtő tároló 
fedele alá nézett be a Diószegi Kuffner 
Károly Alapiskola tanulója. 

A tesztelés során keletkezett hulladék 
veszélyes és kontaminált hulladék keveré-
ke, ezért ezt a hulladékot külön, piros zsá-
kokban tárolják, hogy egyértelmű legyen, 
különleges kezelést igénylő hulladékról 
van szó. Krommer Gábor mérnöktől, 
a Diószegi Városi Hivatal hivatalve-
zetőjétől kapott információk alapján, he-
tente kb. 3500 tesztet végeznek el, a tesz-

Veszélyes, egyúttal ártalmatlan 

Osztályozott igazság 

a használtabbak a harmadik világ orszá-
gaiba kerülnek, a legrosszabbakat pedig 
ledarálják és a cementgyárakba szállítják. 
Ott a hulladékégetésre szolgáló kemencé-
be kerülnek. A Cementárne Ladce cég 
szerint hulladékmentes, környezetkímélő, 
gazdaságilag is előnyös, minimális káros- 
anyag-kibocsátású hulladék-megsemmisí-
tésről van szó.  

Gyűjtik az olajat, az autó akkumuláto-
rokat, gumiabroncsokat és az elektronikai 
hulladékot is. 

Az alkalmazottak a műanyagot is osz-
tályozzák – külön a polietilén zacskókat, 
chipsek, kekszek csomagolását, a polisz-
tirolt, kemény műanyagot, a PET palacko-
kat pedig szín szerint is. Minden PET pa-
lack aztán a General Plastic céghez kerül, 
amely Szlovákiában egyedüliként mele-
gen mosott PET pelyheket, PET előformá-
kat, illetve HDPE kupakokat gyárt a PET 
palackokra 

Aki az osztályozással kapcsolatos 
igazságot keresi, megtalálhatja azt a 
Diószegi Technikai Szolgáltató példáján 
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amit egyenesen a könyvtárból kölcsönöz-
tek ki. A rövid beszélgetést követőn egy 
vidám könyvjelzőt gyártottunk, amit 
a gyerekek a saját fantáziájuk szerint 
díszítettek ki. Ezúton köszönjük az Ino-
vatech igazgatójának, Ing. Vierka Fran-
tovának, hogy lehetővé tette számunkra 
ezt a programot, és Katka Talamonovának 
a nagyon készséges együttműködést.

Az iskolai klub az alsó tagozatosok 
részére „Olvasok, tehát vagyok...“ mot-
tóval olvasó versenyt szervezett, mely-
be 32 gyerek kapcsolódott be. Olvastak, 
rajzoltak, festettek, tartalmat írtak, infor-
mációkat kerestek az állatokról, és főleg 
kézbe vették a könyvet, időt szántak rá. 
A zsűrinek igazán nehéz dolga volt, hiszen 
a gyerekek munkái csodálatosak voltak. 
Végül azonban kiválasztották a győztese-
ket, akik oklevelet és szép díjakat kaptak, 
a többi gyerek pedig, aki a versenybe be-
kapcsolódott, édességet kapott jutalmul. 

Április 12-én a „Čaro slova“ vers-
mondó verseny iskolai fordulójára került 
sor. Ez a verseny a legismertebb vers- és 
prózamondó versenyek közé tartozik. 
A jelenlegi  korlátozások ellenére sok kis 
előadónk vett részt a versenyben. A zsűri-
nek ismét nehéz feladata volt. Az összes 
feltétel figyelembe vételét követően kivá-
lasztotta az egyes kategóriák legjobbjait, 
akik továbbjutottak a járási fordulóba.

Március 22-től az alsó tagozat tanulói-
nak java része már részt vesz a jelenléti 
oktatáson. Hogy minél biztonságosabb 
környezetet biztosítsunk a gyerekek és az 
alkalmazottak részére, az iskola az alapis-
kola és az óvodák folyosóira vírusölő dif- 
fúzorokat helyezett el. Egyúttal köszön-
jük az Összevont Iskola mellett működő 
Szülői Tanácsnak az iskolai étkezdébe 
vásárolt infrasugárzót. Ily módon igyek-
szünk az épületeinkben is megállítani 
a vírus terjedését, és óvni tanulóinkat és 
alkalmazottainkat a fertőzéstől.

Az iskola vezetése

Pozsonyi Komenský Egyetem Természet-
tudományi Kar dékánjának díját is. Gratu-
lálunk ehhez az elismeréshez, és további 
hasonló sikereket kívánunk.

A távoktatás iskolai életünk szerves 
részévé vált. Tanítóink az online oktatást 
különböző aktivitásokkal próbálták színe-
sebbé tenni. Az angol nyelvet tanítók egy 
online találkozót szerveztek lengyel és 
USA-beli diákokkal. A találkozások több-
ször megismétlődtek, ennek köszönhetően 
nyolcadikosaink és hatodikosaink új bará-
tokra tettek szert. A tanulók kommunikál-
nak egymással, beszélnek egymásról, az 
országról, ahol élnek, együtt játszanak és 
mindezt angol nyelven. Csodálatos, hogy 
a gyerekek tanítónőik vezetése mellett 
gyönyörűen kommunikálnak, és képesek 
új barátságokat is kötni. 

A felső tagozat tanulói részére on-
line tanítás órát szerveztünk a P-MAT-
tal, melynek célja a matematika játékos 
oldalának a bemutatása. A P-MAT non 
profit szervezet már 22 éve a tehetséges 
gyerekek támogatásával, és a tudomány 
népszerűsítésével foglalkozik. A tanulók 
az online találkozások során a logikai 
gyakorlatokkal, a stratégiák formálásával 
foglalkoztak, kipróbálták a csapatmunkát. 
Egyúttal lehetőségük nyílt arra, hogy meg- 
ismerkedjenek a P-MAT által rendszere-
sen szervezett matematikai versenyekkel.

Március minden évben a könyveké. 
Ebből az alkalomból a Kuffner Károly 
AI és Óvoda mellett működő iskolai klub 
a Diószegi Városi Könyvtárral együtt-
működve online órát szervezett egyene-
sen a városi könyvtárból az alsó tagozat 
tanulói részére. A könyvtárosnő elmagya-
rázta a gyerekeknek, hogyan működik 
a könyvtári tagság, milyen könyvek van-
nak a könyvtárban, megmutatta nekik 
a könyvtár helyiségeit, és azt is, hogyan 
kell a könyvekkel bánni, egyúttal meghív-
ta őket a könyvtárba. Ezt követően a ne-
velőnők egy humoros történetet olvastak 
fel egy ismert gyermekkönyv-szerzőtől, 

4 ISKOLÁINK

A Kuffner Károly Alapiskola életéből

Az idei iskolai évben számos új tapasz-
talatot szereztünk. Egész biztosan ezekhez 
sorolhatjuk a járási versenyeket és tantár-
gyi olimpiászokat is, melyekre online for-
mában került sor. Nagyon örülünk annak, 
hogy a nehéz körülmények ellenére tanu-
lóink sikereket értek el. A szlovák nyelvi 
olimpiász járási fordulójában a szép 3. 
helyen végzett kilencedikes tanulónk, 
Emka Halik. A biológiai olimpiász járási 
fordulójában a D kategóriában Martin-
ka Ivanová a gyönyörű első helyet sze-
rezte meg. Nagy örömet szerzett nekünk                    
Andrejka Takácsová, aki a biológiai olim-
piász járási fordulójában a C kategóriában 
az első lett. Iskolánk sikeres képviseletét 
folytatta a kerületi versenyben is, amelyet 
szintén megnyert, és továbbjutott az or-
szágos döntőbe. Az erős mezőnyben kivá-
lóan helyt állt. Második lett, és elnyerte a 
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lehetőséget adjon a kültérben megtartott 
tanítási órákra. A cél az, hogy a gyerekek 
a tananyagot tapasztalati úton sajátítsák el, 
és kihasználják a szabadban tanulás elő-
nyeit. A „tanterem“ mellett fából készült 
ültetőládákat helyeztünk el, amelyeket az 
iskola karbantartói saját kezűleg készítet-
tek el. A gyerekek nagy örömmel ültették 
el a virág- és zöldségmagokat, és még na-
gyobb örömmel nézegetik, ahogy a föld- 
ből kibújó növények a napok múltával 
egyre nagyobbra nőnek. Szintén a pol-
gármester úrnak köszönhető az eredeti 
méretben felállított kosárlabda palánk, 
amelyet a nagyobb gyerekek hatalmas lel-
kesedéssel fogadtak, de a kisebbek is szí-
vesen próbálkoznak a kosárba dobással. 

A biztos pontok meggyőződésem sze-
rint nagy jelentőséggel bírnak mindenki, 
de legfőképpen a gyerekek életében. Ezek-                                                                                       
hez a pontokhoz ragaszkodnunk kell, és 
további igyekezetünkkel, valamint tudás-
ba vetett hitünkkel egyre inkább és egyre 
biztosabban meg kell ragadnunk a lehető-
ségeinket, gyerekeink tudásának növelése 
és iskolánk fejlődése érdekében.

PaedDr. Takács Katalin, 
iskolaigazgató

tében a tanulók online tanítási órákon és 
foglalkozásokon vehettek részt, amelyek 
témája a Földünket fenyegető veszélyek, 
a csökkenő energiakészlet és a klímavál-
tozás. A program a gyerekek szemléletvál-
tozását célozza meg, hogy már itt az isko-
lában megismerjék a téma fontosságát és 
felfigyeljenek arra, hogy kis odafigyelés-
sel ők is sokat tehetnek a Föld védelméért. 
Az iskolába való visszatérést követően, 
ez alkalomból is tervezünk egy progra-
mot, terveink szerint ellátogatunk a köze-
li erdőbe, ahol a természet megfigyelése, 
a játék és a szórakozás mellett felhívjuk 
majd a gyerekek figyelmét a témahétnek 
megfelelő környezetvédelmi problémákra 
is.

Az iskola udvarát is próbáljuk úgy 
rendezni, hogy a gyerekek kellemesen és 
hasznosan tölthessék el itt az időt. Ter-
veink szerint szeretnénk létrehozni egy 
szabadtéri tantermet, amelynek néhány 
fontos eleme már el is készült. A pol-
gármester úrnak köszönhetően egy nyi-
tott oldalú faszerkezet, egy kerti pavilon 
szolgál majd arra, hogy padokkal egy-
beépített munkaasztalokkal berendezve 
majd a meleg őszi vagy tavaszi napokon 
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Események a Petőfi Sándor Alapiskolában

„Amiről azt hitted, hogy biztos, az 
nem is olyan biztos, hogy biztos.“ – hűen 
jellemzi ezt az iskolaévet Bártfai Edit:   
Biztos pont című versének ideillő sora. 
Amire ez az iskolaév megtanított bennün-
ket, pedagógusokat, szülőket és gyereke-
ket: az a higgadtság, rugalmasság, és a tu-
dásba vetett hit. Megtanultunk higgadtnak 
és rugalmasnak lenni, amikor már az ötö-
dik fajta órarendet készítettük el minden 
osztály számára, alkalmazkodva az adott 
helyzethez, vagy amikor egy-egy rende-
let pár óráig volt csupán érvényben, és 
jött a módosítás, akár több alkalommal 
is. Mindezek ellenére megmaradt a tu-
dásba vetett hitünk, és kerestük a biztos 
pontokat, amelyek biztonságot adnak az 
életben, és maradandóbbá teszik az iskolai 
emlékeket.

Ilyen biztos pontok az iskolában a ta-
nulmányi versenyek, a különböző progra-
mok, emléknapok. A legutóbbi jelentke-
zésünk óta egyetlen verseny került kiérté-
kelésre, mégpedig a matematikai olimpia, 
amelynek járási fordulóján Katona Ádám 
az előkelő 2. helyezést érte el. Így tovább-                       
jutott a kerületi fordulóba, amelynek so-
rán a 40 meghívott tanuló közül a 14. he-
lyen végzett. Tekintve, hogy egy igényes 
versenyről van szó, a 9. osztályos Ádám 
nagy dicséretet érdemel. Dicséret illeti 
mindazokat a tanulókat is, akik tanítóik 
és szüleik irányításával részt vállaltak az 
iskola újdonsült diáklapja 2. számának 
megjelenésében – rajzaikkal, verseikkel 
és egyéb írásaikkal adva hírt magukról és 
az iskolában folyó életről. A diákújság – 
a Kukackodó Hírkukac – 1. és 2. száma 
megtekinthető az iskola új honlapján. 

Március 15-én rendhagyó módon, 
a virtuális térben emlékeztünk meg az 
1848/49-es magyar szabadságharcról. 
A tanítási napot a Kiss Kata Zenekar ün-
nepi műsorának megtekintésével kezdtük, 
így a nemzeti ünnepünkre való emlékezés 
még ebben a nehéz időben sem maradt 
el. Petőfi Sándor neve nemcsak iskolánk- 
kal és a márciusi eseményekkel fonódik 
össze, nem feledkeztünk el a költészet 
napjáról sem, amelynek alkalmából ta-
nulóink online fórumon mutatkoztak be 
szavalataikkal. Erre a napra terveztük az 
iskola névadójáról elnevezett terem avató-
ját is, amelyre a gyerekek versírással és 
versillusztrációkkal készültek, és amely-
re reméljük hamarosan sor kerül, miután 
a gyerekek visszatérnek az iskolapadokba. 
A terem falát többek között egy fali posz-
ter díszíti majd, amelyet a gyerekek Petőfi 
Sándorral kapcsolatos képeiből készítet-
tünk. 

A Föld napja alkalmából iskolánk 
csatlakozott a Kárpát-medencei Fenn-
tarthatósági Témahéthez, amelynek kere-
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Tájékoztató a Diószegi Városi Képviselő-testület 
2021. március 24-én megtartott 27. üléséről 

Skatepark

Népszámlálás 2021

Hulladékelszállítási illeték

A városi képviselő-testület jóváhagyta:
• az ülés napirendi pontjait;
• a 107/2021 sz., a helyi adókról szóló ön-

kormányzati rendeletet (ÖR);
• a 108/2021 sz. ÖR-et, mely tiltja Diószeg 

Város területén a játéktermek és kaszinók 
elhelyezését;

• Diószeg város 90/2015 sz., a gyere-
kek alapiskolai beíratásának helyéről és 
idejéről szóló önkormányzati rendeleté-
nek 5/2021 sz. Kiegészítését;

• Diószeg város 2021-es költségvetési 
tervezetének 1. számú módosítását a be-
vételi oldalon 995 089 euró, a kiadási ol-
dalon 939 430 euró összeggel való meg- 
emelésével;

• a Diószegi Városi Képviselő-testület  
ülésrendjét;

• kérvény beadását a Sporttámogatási 
Alaphoz a „Viacúčelová športová hala 
v meste Sládkovičovo/Többfunkciós 
sportcsarnok Diószegen“ projekt megva-
lósítására, továbbá a pénzeszközök biz-
tosítását a projekt társfinanszírozására az 
elszámolható költségek és a támogatási 
összeg közti különbség nagyságában, va-
gyis az elszámolható kiadások minimum 
50%-ban, ami 231 853,84 eurót tesz ki. 

• az 50/2018 sz., a Diószeg 405/208-as 
házszám alatti bérházban lévő lakás bér- 
leti szerződését, mely a másik bérlő - 
Mgr. Melinda S. nevével egészül ki;

• a Roman M. után, a Diószeg 404/205-ös 
házszám alatti bérházban felszabadult 
kétszobás bérlakás kiutalását Miroslav 
S.-nek;

• a Miroslav S. után, a Diószeg 404/205-
ös házszám alatti bérházban felszabadult 
egyszobás bérlakás kiutalását Edita K.-
nak;

• a Diószegi Körzeti Rendőrkapitány-

Diószeg Város értesíti a lakosságot, 
hogy a jelenlegi járványügyi helyzetre való 
tekintettel 2021. május 31-ig meghossza-
bbítja a hulladékelszállítási illeték befizeté-
sét igazoló matricák érvényességét. Az ado-
tt időpontig szükséges a háztartási hulladék 
elszállításáért kirótt 2021-es évi illetéket a 
Diószegi Városi Hivatal pénztárában befi-
zetni, ahol a befizető kézhez kapja az illeték 

2021. május 3-a és 2021. októ-
ber 31-e között úgynevezett asszisztált 
utószámlálásra kerül sor, melyet azok 
a lakosok használhatnak ki, akik külön-
böző okok miatt nem vehettek részt az 
elektronikus népszámláláson. Az asszisz-
tált utószámlálást a város által megbízott 
asszisztensek végzik, akik a utószámlálás-
kor a népszámlálási-asszisztens igazolván-
nyal igazolják magukat. 

Az első lehetőség az, hogy ún. mobil 
népszámlálási asszisztens számlálja meg 
önt. Az asszisztált utószámlálás idején 
hívja fel a városi hivatalt, a 0317842490 
vagy a 0903582206 telefonszámon. Az 
asszisztens iránti igényének telefonos be-
jelentése során adja meg a vezetéknevét 
és utónevét, a címet, ahol a népszámlálási 
asszisztens meglátogathatja önt, és a tele-
fonszámot, amelyen az asszisztens egyez-
tetheti önnel a látogatás pontos időpontját. 

 A második lehetőség, hogy szemé-
lyesen ellátogat a városi hivatalban lévő 
kapcsolattartó helyre, ahol sor kerül a nép- 
számlálási kérdőív kitöltésére. 

Tehát két lehetősége van az asszisztált 
utószámlálásra:

1. A mobil, ill. terepi népszámlálási 
asszisztenssel, akit telefonon igényel

Terepi népszámlálási asszisztens segít-
ségével, aki otthonában látogatja meg 
önt. Abban az esetben, ha ezt a szolgál-
tatást igényli, hívja a 0317842490, vagy 
a 0903582206 telefonszámot.

2. A kapcsolattartó helyen működő 
asszisztenssel 

A népszámlálási kérdőív kitölthető 
a Diószegi Városi Hivatalban létreho- 
zott kapcsolattartó helyen működő asszisz-
tens segítségével. Hívja a 0911594375 te-
lefonszámot, amelyen megbeszélheti az 
utószámlálás részleteit.

Kysela Edit, anyakönyvvezető

ság tagjai után, a Diószeg 404/205-ös 
házszám alatti bérházban felszabadult 
egyszobás bérlakás kiutalását Bianka G. 
és David B.-nek;

• a Diószegi Inovatech TI helyiségei-
nek bérbevételéről szóló szerződések 
meghosszabbítását;

• a Diószeg Város főellenőrének havi jutal-
mát, melynek összege a havi fizetésének 
20 %-a;

• a 227/MZ-2020 sz., a 2020. 12. 09-én 
kelt határozat megszüntetését;

• a nyilvános kereskedelmi versenytár-
gyalás győztesének, Mgr. Dominika R.-
nek, a Diószeg kataszteri területén lévő, 
a „C” regiszterbe tartozó 2605/3 sz., 78 
m2 területű parcella eladását 2 430 euró 
összegben. 

A városi képviselő-testület tudomásul 
vette:
• a 25. és 26. ülés határozatainak teljesíté-

séről szóló jelentést, melyet a város főel-
lenőre végzett el;

• a város főellenőre által kidolgozott és 
előterjesztett jelentést, mely a megálla-
pított hiányosságok és azok keletkezését 
kiváltó okok eltávolításáról szólt;

• a Diószegi Városi Képviselő-testület 
által, a 2020-as év II. félévében elfoga- 
dott azon határozatok teljesítéséről szóló 
jelentést, melyek nem voltak teljesítve, 
teljesítésük folyamatban volt, illetve van, 
valamint melyek számon vannak tartva - 
a jelentést a város főellenőre terjesztette 
elő;

• a Diószeg város főellenőrének 2020-as 
évi ellenőrzői tevékenységről szóló je-
lentését.

• a nyilvános kereskedelmi versenytárgya-
lás eredményét, mely a Diószeg kataszte-

ri területén lévő, a „C” regiszterbe tartozó 
2605/3 sz., 78 m2 területű parcella eladá-
sára irányult.

Az ülés jegyzőkönyve teljes terjedel-
mében elolvasható a www.sladkovicovo.sk 
honlapon.

kirovásáról szóló határozatot, illetve az új 
matricát, amely a befizetés tényét hivatott 
igazolni. A háztartási hulladék elszállításáé-
rt kirótt 2021-es évi illetéket Diószeg Város 
105/2020 sz., 2021. január 1-jétől érvénybe 
lépett Önkormányzati Rendelete határozza 
meg, mely alapján az illeték évi összege 30 
euró személyenként. 

Adriana Skukáleková

(folytatás az 1. oldalról)
„Semmit sem csináltál Diószegért, még 
a járdák is olyan görbék, hogy nem le-
het rajtuk gördeszkázni!“. Ez a mondat 
azt a politikai szlogent juttatta eszembe, 

amely szerint „Minden, ami rossz Diósze-
gen, azért a polgármester felel, minden, 
ami jó, ahhoz a polgármesternek semmi 
köze“. A sikeres pályázatok listája annak a 
bizonyítéka, hogy ebből semmi sem igaz. 

Sok minden hiányzik még Diószegen, de 
a város vezetése sikeresen működik, en-
nek biztató jele a város fokozatos fejlődé-
se.

Szabó Antal, polgármester
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Életkörnyezetünk fontos a számunkra, elkezdjük a biohulladék osztályozását

Június folyamán, Diósze-
gen megkezdjük egy új hul-
ladékfajta osztályozását. 
Rövidesen a műanyag, papír 
vagy az üveg mellett sor kerül 
a háztartásokból származó 
biológiailag lebomló hulladék 
osztályozására. A szlovák hul-
ladéktároló edények 40 %-ba 
biohulladék kerül, ami jobban 
is felhasználható, mint a hul-
ladéklerakókban. A biohulla-
dék a legnehezebb és egyúttal 
a hulladék legproblémásabb 
része, bűzt áraszt és vonzza 
a rágcsálókat. 

Ezen kívül a szemétle-
rakókon nem bomlik le ter-

mészetes úton, úgy, mint 
a természetben vagy a kom-                  
posztálókban. Lebomlásához 
levegőre van szüksége, e nél-
kül rothad, és káros anyagok 
szabadulnak fel belőle. A sze-
métlerakóban össze van nyom-
va, és más anyagokkal kevere-
dik, így metángáz keletkezik, 
ami a legerősebb üvegházha-
tású gáz. A szemétlerakó a leg- 
nagyobb, művi úton – ember 
által kialakított – metángáz 
forrás. Ezért fontos a tárolá-
sának korlátozása. A szemét-
lerakók ma az üvegházhatású 
gázok kibocsátói közt az első 
háromban találhatók, a drámai 

klímaváltozás egyik előidézői.
Hogy a biohulladék osztá-

lyozása az önök számára ké-
nyelmes, és egyúttal hatékony 
legyen, a várostól praktikus 
felszerelést kapnak – szeméttá-
roló kosarat és komposztálható 
zacskókat. Minden többlaká-
sos lakóházban lévő háztar-
tás kap egy praktikus kosarat 
a hulladék osztályozására és 
zacskókat, amelyek komposz-
tálhatók, és biztosítják, hogy 
konyhájukban semmi sem 
rothadjon, és ne árasszon bűzt. 
Ennek köszönhetően nem lesz 
szükség a kosarak minden 
egyes használat utáni elmosá-

sára. 
A családi házak lakói bio-

hulladékukat a kerti kom-     
posztálóba rakhatják. Jutalmuk 
az üresebb vegyes hulladékra 
szolgáló kukaedény lesz, és 
egy természetes trágya, ame-
lyet minden évben a komposz-
tálóból ingyen kapnak. 

A családi házak lakói, akik 
még nem vették át komposztá-
ló edényüket, megtehetik azt 
munkanapokon 7.00 és 15.00 
óra között a technikai szolgál-
tató Dalloš lakótelep 1189. sz. 
alatti székhelyén.

Mgr. Viliam Brunner



Skatepark

DIÓSZEGI ÉLET
tájékoztató lap

XXVIII. évfolyam 2021/2. szám, kiadja Diószeg Város

Lesz Skatepark Diószegen. A hír 
megerősítése mindazoknak, akik az 
utóbb időben ebben kételkedtek. Saj-
nos, a gördeszkapálya építése körüli 
problémákat a helyi politika is megpróbálja 
kiaknázni. Az önkormányzatok, ahol már 
működnek skateparkok, már ismerik az 
építés és a fenntartás körüli gondokat és 
problémákat.
Skatepark építése

1. A helyválasztás fontossága. A gör-
deszkapálya rendkívül zajos, ezért a sza-
kemberek nem tanácsolják a parkok 
lakóterülethez közeli elhelyezését. Ha 
a park túl közel van a lakóházakhoz, elen-
gedhetetlen a lakóövezet zajcsökkentése 
erre alkalmas zajcsökkentő falakkal, ame-
lyek emelik a beruházás költségvetését. 
A lakóövezettől távoli elhelyezés igény-
li a biztonságos hozzáférést, és nehezíti 
a park ellenőrzését. 

2. A park üzembiztonsága. Skatepar-
kot csak erre szakosodott tervezőmérnök 
tervezhet a parképítésre szakosodott kivi-
telezővel. Ilyen kivitelező Szlovákiában 3 
van. Fontos a park tervdokumentációjá-
nak a Szlovák Műszaki Ellenőrző Hivatal 
munkatársai általi jóváhagyása.
A park üzemeltetése

A gördeszkapark látogatói a 4 és 24 év 
közötti korosztály. Elengedhetetlen a nyit-
vatartási idő legalább 3 korosztályra való 
elosztása. Ez csak állandó felügyelet mel-
lett valósítható meg. Beszéltem üzemel-
tetőkkel, akik azt állították, hogy a 12-től 
18-ig éves korig terjedő korosztály a leg-
problematikusabb. Rajtuk kívül azok, akik 
egyáltalán nem akarnak gördeszkázni. 
Az üzemeltetők szerint sok esetben, egy 
felügyelő sem képes fenntartani a rendet, 
elég egy kapucni és már biztosított az ano-
nimitás. 
Diószegi gördeszkapálya

Városunkban a gördeszkapálya az Is-
kola utcai alapiskola területén lesz. A terv-
dokumentációt egy, a pályák építésére 
szakosodott kivitelező szaktanácsai 
alapján dolgozták ki. Kiadták a pálya 

elhelyezésére szóló határozatot, és most a 
Szlovák Műszaki Ellenőrző Hivatal kissé 
megkésett jóváhagyása után elkezdődött 
a közbeszerzési eljárás. A közbeszerzés 
lezárása és az építési engedély kiadása 
után (május) elkezdődhet a Skatepark épí-
tése. A diószegi gördeszkapálya alaprajza 
egyenlőszárú háromszög 30 m oldal hosz-
szúsággal, költségvetése 58 000 euró.
Minden más, ami gördeszkapálya építé-
sével összefügg.

A skatepark lobbistái úgy viselkednek, 
mintha a város legnagyobb problémája 
a gördeszkapark építése volna. A járvány 
okozta rendkívüli helyzet miatt a vállala-
tok csökkentett üzemmódban működnek, 
a város bevételei is több százezer euróval 
csökkentek. Más felől az önkormányzat si-
keres pályázatok révén több millió vissza 
nem térítendő támogatáshoz jutott, amely 
egyik előfeltétele a társfinanszírozás. 
A legfontosabb pályázatok listája:
• kerékpárút építése, támogatás összege 

541 ezer euró, önrész 40 ezer euró, 
• Cukorgyár utcai lakóház felújítása, tá-

mogatás összege 230 ezer euró, önrész 
122 ezer euró,

• a Dalloš lakótelep háztömb közti tere-
inek felújítása, támogatás összege 506 
ezer euró, önrész 26 ezer euró,

• Richter utcai alapiskola geotermikus 
hőenergia rendszerének kiépítése, tá-
mogatás összege 1,182 millió euró, 
önrész 49 ezer euró,

• Iskola utcai alapiskola geotermikus 
hőenergia rendszerének kiépítése, tá-
mogatás összege 502 ezer euró, önrész 
26 ezer euró,

• Iskola utcai Óvoda építése, támogatás 
összege 616 ezer euró, önrész 172 ezer 
euró

• vízelnyelő rendszer építése, támogatás 
összege 106 ezer euró, önrész 6 ezer 
euró

• Integrált Egészségügyi Központ építé-
se, támogatás összege 832 ezer euró, 
önrész 128 ezer euró.

A felsorolt támogatást nyert pályázatokon 

kívül vannak számunkra olyan fontos pá-
lyázatok, amelyeknél még nem született 
döntés a támogatások odaítéléséről. Ilyen:
• a városi park vízelnyelő elemeinek 

kiépítése (járdák építése), tervezett tá-
mogatás összege 180 ezer euró, terve-
zett önrész 23 ezer euró,

• felfújható, 44x24 m-es sportcsarnok 
építése, tervezett támogatás összege 
499 ezer euró, tervezett önrész 250 
ezer euró,

• Smart Diószeg pályázat, tervezett tá-
mogatás összege 460 ezer euró, terve-
zett önrész 23 ezer euró.

Önkormányzati döntés alapján a vá-
ros önerőből biztosítja az Iskola utcai 
Alapiskola hozzáépítését, amely beruhá-
zás összege 320 ezer euró. A támogatott 
pályázatok listájából kiolvasható, hogy 
az elmúlt időszakban 4,515 millió euró 
támogatáshoz jutottunk, de a pénzforrás 
merítésének feltétele az önrész biztosítása, 
ami az alapiskola hozzáépítésével együtt 
886 ezer eurót tesz ki. A szülők egy másik 
csoportja is jelentkezett, akik közlekedési 
tanpálya építését kérik. Szerintük a ska-
tepark 20 gyereknek épül, de a tanpályát 
a város 400 gyermeke is használhatná. A 
felsorolt tények alapján skateparkot, vagy 
tanpályát kell építeni? Szerintem mindket-
tőt, de honnan teremthetők elő a pénzfor-
rások a pályázatok önrészének, a hiányzó 
járdák, és többi megvalósításra váró be-
ruházás finanszírozására, minden olyan 
dologra amire városunknak szüksége van?
Mi az, ami nem tetszik 

Nem tetszik, hogy a politikai pro-
pagandába gyerekeket vontak be. Nem 
szoktam hozzá, hogy 8-12 éves gyerekek 
tegezzenek, hogy lealacsonyító hangnem-
be kiabálják „Anti, mikor építesz már 
skateparkot?“. A gyerekek egy csoportja 
az utóbbi napokban 19.30 órakor rendsze-
resen várt rám a házam előtt. Autóm mel-
lett futva kiabáltak rám, ami több érintett 
szülőnek tetszett, de nekem nem. 

(folytatás a 2. odalon)


